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Novi občinski svet
V začetku decembra se je na 
ustanovni seji sestal novi ob-
činski svet.
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Pazljivo s pirotehniko
Gorenjski policisti opozarja-
jo na pazljivo uporabo piro-
tehničnih sredstev.
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Dve obletnici
Mineva šestdeset let, odkar 
je radovljiška šola poimeno-
vana po A. T. Linhartu, in 
pol stoletja, odkar je v seda-
nji stavbi.
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Po poti ustvarjalne 
radovednosti
V Šivčevi hiši je na ogled pre-
gledna razstava akademske 
kiparke Andrejke Čufer.
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Pogovor  
z županom
Rezultata na volitvah 
sem vesel, sem ga pa 
tudi pričakoval.
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Občinski 
nagrajenci
Na slovesnosti ob 
občinskem prazniku 
priznanja 
posameznikom in 
organizacijam ter naziv 
častne občanke Mariji 
Kolar
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Prejšnji petek je bila v Lin-
hartovi dvorani v Radovljici 
slovesnost ob občinskem 
prazniku, na kateri je župan 
izročil priznanja izjemnim 
posameznikom in organiza-
cijam.
Prejemniki plakete A. T. 
Linharta so letos trije. Gre-
gorju Avseniku je bila pode-
ljena za štirideset let uspe-
š n e g a  g l a s b e n e g a 
ustvarjanja, Tomažu Cilen-

šku za predano delo pri ra-
zvoju glasbenih talentov in 
za ozaveščanje o glasbeni 
identiteti, ki sloni na Avseni-
kovi glasbi, Mitju Kapusu pa 
je župan plaketo izročil za 
njegova prizadevanja pri 
raziskovanju zgodovine in 
ohranjanje kulturne dedišči-
ne ter za izdajo izjemne mo-
nografije o Kamni Gorici.
Med nagrajenci pa so tudi 
trije prejemniki pečatov Ob-
čine Radovljica. Dobitniku 
Bloudkove plakete Luku Po-

točarju je bil pečat podeljen 
za vrhunske dosežke v špor-
tnem plezanju, Dušan Je-
lovčan si je priznanje zaslu-
žil za aktivno in predano 
delo v Krajevni skupnosti in 
PGD Mošnje, Prostovoljno 
gasilsko društvo Lancovo pa 
je pečat prejelo ob 40-letnici 
delovanja.
Občina Radovljica sicer svoj 
prvi praznik v letu praznuje 
avgusta, v spomin na usta-
novitev Cankarjevega bata-
ljona, 11. decembra, na roj-

stni dan Antona Tomaža 
Linharta, ki se je leta 1756 
rodil prav v Radovljici, pa 
drugega.
Linhartu so se na ta dan s 
pod oknico poklonili tudi čla-
ni Pevskega društva A. T. 
Linhart Radovljica. Podokni-
co so začeli pri spomeniku 
Josipini Hočevar na Linhar-
tovem trgu, nadaljevali pri 
Linhartovi rojstni hiši in kon-
čali pri spomeniku, posveče-
nem znamenitemu rojaku.

Na slovesnosti ob občinskem prazniku je župan izročil priznanja posameznikom in organizacijam, ki 
delajo v skupno dobro, Mariji Kolar, glasbeni pedagoginji in dolgoletni organizatorici uglednega 
Festivala Radovljica, pa je tudi uradno podelil naziv častne občanke.

Praznik občine

Marjana Ahačič

Prejemniki občinskih priznanj Dušan Jelovčan, Tomaž Cilenšek, častna občanka Marija Kolar, župan Ciril Globočnik, 
predsednik Prostovoljnega gasilskega društva Lancovo Miran Zupan in Mitja Kapus. Gregor Avsenik in Luka Potočar se 
podelitve priznanj nista mogla udeležiti. / Foto: Gorazd Kavčič

Le še nekaj dni v tem letu 
nas čaka in posebej 
praznično jih lahko preživi-
te v Radovljici. Še ta petek 
popoldan, potem pa med 
27. in 30. decembrom na 

Linhartovem trgu poteka 
praznični sejem, kjer lahko 
nakupite praznična darila 
zase ali svoje najbližje, na 
bogato praznično dogaja-
nje v starem mestnem je-
dru opozarjajo organizator-
ji, Zavod za turizem in 
kulturo. Danes in prihod-
nji petek, 30. decembra, 
bosta med 18. in 20. uro na 
trgu koncerta Guštija in za-

sedbe Hamo&Tribute2Lo-
ve, Okusi Radol'ce bodo 
poskrbeli za kulinarično 
ponudbo.
Do konca leta bodo na trgu 
še štiri ulične predstave. Že 
tradicionalno bo na božični 
dan, 25. decembra, ob 17. uri 

predstava Gledališča Ane 
Monro, tokrat z naslovom 
Zadnji ulov. Na praznični 
26. december ob petih po-
poldan bo na trgu Ognjeni 
ritual s Čupakabro, v torek, 
27. decembra, ob 17. uri bo v 
atriju graščine predstava 
Medvedka na snegu, po 
predstavi pa bo otroke obi-
skal Dedek Mraz.

Pestro praznično dogajanje v starem mestnem 
jedru, silvestrovanje na prostem in bogat 
program za najmlajše. Silvestrovanje na prostem 
pripravljajo tudi v Begunjah.

Praznični december

Marjana Ahačič
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OBČINA RADOVLJICA

V imenu Občine Radovljica 
vam želim srečno in zdravo novo leto 2023. 

Vabim vas v praznično Radovljico in
na silvestrovanje na Linhartovem trgu.

Ciril Globočnik
ŽUPAN

15. stran

4. in 5. stran

Potep po prazničnem mestu / Foto: Miran Kambic, Jztk Radovljica
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Združenje borcev za vrednote NOB Radovljica je prvo soboto 
v decembru pripravilo tradicionalno spominsko slovesnost 
ob 79. obletnici boja III. bataljona Prešernove brigade na Pok-
ljuki. Slovesnost je bila tradicionalno na mestu boja – pri spo-
meniku na Goreljku v bližini hotela na Pokljuki, pripravili pa 
so jo v spomin na borce, ki so v boju izgubili življenje. Naj-
mlajši je bil star komaj 16 let, najstarejši 41, med padlimi sta 
bili dve partizanki. Borce, nastanjene v praznem Lovčevem 
hotelu, je 15. decembra 1943 napadla nemška vojska. Slabo 
zavarovani bataljon je bil obkoljen in poražen po večurnem 
ostrem boju, ki je ponehal šele, ko je požar skoraj docela uni-
čil stavbo hotela. Poleg štaba bataljona so se rešili le nekateri 
posamezniki, ki so se uspeli prebiti iz obkolitve.

V sredo, 7. decembra, se je 
na prvi in ustanovni seji ses-
tal novi občinski svet Občine 
Radovljica. Sejo je kot 
najstarejši svetnik vodil Mi-
ran Rems, zbrane pa je 
najprej nagovorila predse-
dnica osemčlanske občinske 
volilne komisije Karmen 
Vnučec. Predstavila je način 
delovanja komisije in poro-
čala o rezultatih volitev. Na-
vedla je, da je bilo na novem-
brskih lokalnih volitvah za 
župana oddanih 6.936 ve-
ljavnih glasovnic, za člane 
občinskega sveta pa ena več. 
V volilne imenike na obmo-
čju občine je bilo skupaj vpi-
sanih 15.525 volivcev. Med 
županskimi kandidati je naj-
več glasov, 4.303, dobil Ciril 
Globočnik, Vojka Jesenko 
jih je dobila 1.515, Renata 
Zadnikar 513, Tomaž Grohar 
233 in Janez Waland 222.

Največ svetnikov ima 
Lista Cirila Globočnika
V imenu občinske volilne 
komisije je predstavila tudi 
ugotovitve o volitvah za 
26-članski občinski svet. 
Tudi za ta organ občine je 
bila volilna udeležba prib-
ližno enaka kot pri volitvah 
župana. Svetniki so vse iz-
voljene mandate za nasled-
nje štiriletno obdobje tudi 
potrdili.
V novem občinskem svetu je 
tudi v tem mandatu največ 
svetnikov Liste Cirila Glo-
bočnika. Lista ima v tem 
sklicu sicer sedem svetni-
kov, kar je eden manj manj 
kot v prejšnjem, njeni pred-
stavniki pa so: Miran Rems, 
Monika Ažman, Teodora 
Beton, Vilko Praprotnik, Sa-
bina Felc in Danijel Kašca; 
vsi so bili člani občinskega 
sveta kot predstavniki Liste 
Cirila Globočnika že v 
prejšnjem mandatu.

Po tri svetnike v 26-član-
skem občinskem svetu imajo 
Slovenska demokratska 
stranka (Bogomir Vnučec, 
Aleša Mušič in Nejc Vobov-
nik, ki v občinski svet priha-
jajo na novo), Gibanje Svobo-
da (Gregor Remec, Petra 

Logar in Domen Torkar, prav 
tako vsi na novo) in Lista kra-
jevnih skupnosti, katere 
predstavniki so dolgoletni 
član občinskega sveta Branko 
Fajfar ter novinca Nana Jauk 
in Matjaž Planinšek.

Kar nekaj novincev
Po dva svetnika imajo Lista 
za šport in prostovoljstvo, 
tako kot doslej sta to Darko 
Marolt in Barbara Meglič 
(prej se je pisala Sitar); Lista 
Vojke Jesenko – ob Vojki Je-
senko, ki je bila v preteklem 
sklicu predstavnica LMŠ ozi-
roma Gibanja Svoboda, še 

novinec Peter Podlesnik; 
Nova Slovenija – Krščanski 
demokrati z dolgoletnim ob-
činskim svetnikom Simo-
nom Resmanom in Ines Je-
lenec, ki je v svetu na novo, 
ter Glas mladih Radovljica; 
tako kot doslej bosta pred-

stavnika te liste v občinskem 
svetu Gorazd Fajfar in Ma-
ruša Šolar Čuden.
Levica in SD imata po enega 
svetnika; predstavnik Levice 
v občinskem svetu je Kle-
men Erman, predstavnica 
Socialnih demokratov pa Re-
nata Zadnikar. Oba sta prvič 
člana občinskega sveta.

V korist in za blaginjo 
občank in občanov
Župan Globočnik je svetni-
kom čestital za izvolitev in 
se jim obenem zahvalil za 
soglasno potrditev njegove-
ga županskega mandata. 

»Veselim se sodelovanja v 
naslednjih štirih letih; 
prepričan sem, da se bo ob-
čina tudi v tem obdobju raz-
vijala in rasla tako kot 
doslej,« jih je nagovoril in 
nato povedal še zaobljubo: 
»Izjavljam, da bom svojo 
dolžnost opravljal v skladu s 
pravnim redom Evropske 
unije, Republike Slovenije 
in Občine Radovljica. Pri iz-
vrševanju svoje funkcije 
bom ravnal vestno in odgo-
vorno, v korist in za blaginjo 
občank in občanov.«

Komisija za mandatna 
vprašanja, volitve in 
imenovanja
Po potrditvi mandatov 
svetnic in svetnikov so na seji 
imenovali Komisijo za man-
datna vprašanja, volitve ime-
novanja, ki jo v tem mandatu 
sestavljajo predsednik Miran 
Rems ter člani Bogomir 
Vnučec, Gregor Remec, 
Branko Fajfar in Darko Ma-
rolt. Naslednja seja občinske-
ga sveta, na kateri so predvi-
dena imenovanja članic ter 
članov drugih stalnih delov-
nih teles občinskega sveta in 
nadzornega odbora občine, 
bo sredi januarja.

V začetku decembra se je na ustanovni seji, ki jo je kot najstarejši svetnik vodil Miran Rems, sestal 
novi občinski svet. Potrjeni so bili mandati vseh šestindvajsetih članov in članic, Ciril Globočnik pa je 
po potrditvi in kratki zaobljubi nastopil svoj četrti županski mandat.

Ustanovna seja novega 
občinskega sveta

Marjana Ahačič

Slavnostni govornik je bil letos Boštjan Poklukar, nekdanji 
minister za obrambo. / Foto:

Tradicionalna slovesnost na Pokljuki

Novi občinski svet z županom Cirilom Globočnikom, manjkata svetnici Petra Logar in Maruša Šolar Čuden. Na ustanovni 
seji so se sestali 7. decembra. / Foto: Gorazd Kavčič
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»Izjavljam, da bom svojo dolžnost opravljal v 
skladu s pravnim redom Evropske unije, Republike 
Slovenije in Občine Radovljica. Pri izvrševanju 
svoje funkcije bom ravnal vestno in odgovorno, 
v korist in za blaginjo občank in občanov.«

Prvo sejo je kot najstarejši svetnik vodil Miran Rems, sicer zadnje štiri mandate tudi 
podžupan občine. V ozadju sta predsednica občinske volilne komisije Karmen Vnučec in 
novi stari župan Ciril Globočnik. / Foto: Gorazd Kavčič

Občani Radovljice so v okvi-
ru participativnega proraču-
na Za moj kraj do zaključka 
postopka sredi novembra 
oddali 99 projektnih pre-
dlogov, katerih izvedba je 
predvidena v letih 2023 in 
2024, so sporočili z občin-
ske uprave
Participativni proračun 
omogoča, da pri odločanju o 
porabi dela proračunskega 
denarja neposredno sodelu-
jete občani in občanke, in si-
cer tako, da predlagate pro-
jekte v vrednosti od dva do 
petnajst tisoč evrov, ki bi jih 
v vašem kraju radi izvedli, z 
glasovanjem pa soodločate o 
njihovem izboru.
Namen participativnega pro-
računa je uresničevanje po-
bud krajanov za večjo kako-

vost življenja v občini, 
enakomernejši razvoj naselij 
v skupnosti in krepitev parti-
cipacije občanov. Za izvaja-
nje participativnega proraču-
na so krajevne skupnosti v 
občini Radovljica razporeje-
ne v pet območij, za vsako 
območje pa je v proračunih 
za leti 2023 in 2024 za pro-
jekte namenjenih po 40 ti-
soč evrov, skupno torej 400 
tisoč evrov za dve leti.
Občinska uprava zdaj pre-
verja skladnost projektnih 
predlogov s pravilnikom in 
pogoji javnega poziva in nji-
hovo izvedljivost, po dokonč-
ni potrditvi predlogov pa 
boste spet na vrsti občani, ki 
boste med 20. in 24. febru-
arjem z glasovanjem odloča-
li, kateri projekti bodo dobili 
največ podpore in bodo izve-
deni v prihodnjih dveh letih.

Postopek zbiranja predlogov je zaključen, o 
projektih, ki bodo v prihodnjih dveh letih 
izvedeni v okviru participativnega proračuna, se 
bo glasovalo v drugi polovici februarja.

Predlagali skoraj 
sto projektov

Marjana Ahačič
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Za nami so lokalne volitve, 
na katerih ste dosegli lep re-
zultat. Ste pričakovali, da 
vam bo že v prvem krogu 
svoj glas namenilo tako veli-
ko občanov?
Kar pošteno povem, da sem 
imel zelo dober občutek, saj 
sem bil veliko med ljudmi, 
tako da sem izvolitev v 
prvem krogu pričakoval. 
Zelo velika podpora, ki so jo 
volivci s svojimi glasovi izka-
zali meni in moji listi za ob-
činski svet, pa po mojem 
prepričanju predstavlja nag-
rado za to, kar smo v prete-
klih letih naredili. Opravlje-
no delo smo v volilni 
kampanji tudi tokrat 
predstavili v posebni publi-

kaciji, poimenovani Deže-
lan, v kateri sem bil posebej 
vesel odkrite podpore po-
membnih osebnosti s pod-
ročja kulture, športa in druž-
benih dejavnosti.
Rezultata na volitvah sem to-
rej vesel, sem ga pa tudi pri-
čakoval.

Z naskokom največ glasov 
med listami za občinski svet 
je dobila tudi vaša Lista Ciri-
la Globočnika. Kaj to pome-
ni za uresničevanje zastav-
ljenih ciljev?
Kljub zelo velikemu številu 
strank in list, ki so kandidi-
rale na tokratnih lokalnih 
volitvah, smo še vedno zadr-
žali vodilno mesto po številu 
predstavnikov v občinskem 
svetu. Naša lista jih ima kar 
sedem, vse ostale po tri ali 
manj, kar štejem kot izje-
men uspeh.

V novem občinskem svetu 
bo kar nekaj novih obrazov. 
Kaj pričakujete?
Prav glede na nove obraze v 
občinskem svetu pričaku-
jem, da bo usklajevanje laž-
je, kot je bilo doslej; v prvih 
dveh letih predvsem glede 
ukrepov, povezanih z ener-
getsko krizo, zaradi česar 
bo investicij nekaj manj, 
kot bi jih bilo sicer. Za tiste, 
ki so v teku, pa seveda že-
lim in pričakujem, da bodo 
tudi izvedene.

Katera so torej konkretno 
tista področja, ki jim boste v 
prihodnjih štirih letih na-
menjali največ pozornosti?
Kot sem že poudaril: številka 
ena bo zagotovo energetika. 
Načrtujemo postavitve foto-
voltaičnih elektrarn povsod 
tam, kjer bo mogoče. Smo 
bogata občina in lahko si pri-
voščimo, da vse javne objek-
te razbremenimo visokih 
stroškov, povezanih z ener-
gijo, in omogočimo nemote-
no obratovanje.
Nadaljevali se bodo že zače-
ti infrastrukturni projekti 
ter projekti na področju 
oskrbe z vodo. Občanom 
namreč želimo zagotoviti 
čim bolj kakovostno vodo, 
in to od izvora naprej, kar 
pomeni, da je treba skupaj z 
občinama Bled in Gorje 
urediti vodno zajetje Ovčje 
jame nad Gorjami, od koder 
prihaja večina pitne vode 
tudi za Radovljico.

Leto se zaključuje, v občini 
Radovljica so ga med dru-
gim zaznamovali veliki pro-
jekti na področju komunal-
ne infrastrukture. Kako kaže 
na Lancovem in v Kamni 
Gorici, kateri projekti na 
tem področju sledijo?
Na Lancovem je večina del 
že končanih, nekaj malen-
kosti in same priklope na 
omrežje pa bomo uredili do 
poletja, ko bo celoten sistem 

začel obratovati. Gre za zah-
teven in obsežen projekt, 
vreden 3,3 milijona evrov.
V Kamni Gorici se je delo 
začelo; kot mi zagotavljajo 
sodelavci, poteka nemoteno, 
tako da pričakujem, da bo ta 
prvi del Kamne Gorice za-
ključen do konca prihodnje-

ga leta. Potem jasno sledi 
druga faza, za katero bomo v 
naslednji finančni perspekti-
vi kandidirali za dodatna fi-
nančna sredstva. Nekateri 
projekti so že pripravljeni, 
drugi so v fazi načrtovanja, 
tako da je načeloma vse na-
red za kandidiranje na pri-
hodnjih razpisih.

Glavni investiciji v prihod-
njem letu sta obnova kopali-
šča in gradnja prizidka k ra-
dovljiškemu vrtcu. Kakšni 
so terminski načrti obeh 
projektov?
Izvajalec Kovinar gradnje 
ST, d. o. o., je bil jeseni uve-
den v delo, s čimer se je za-
čela gradnja prizidka k vrtcu 
v Radovljici, kjer bodo poleg 

treh igralnic tudi športna 
igralnica z osrednjim pro-
storom, igralnica razvojnega 
oddelka, prostor za dodatne 
dejavnosti in razvojna am-
bulanta. V prizidku bo tudi 
prostor za razvojni oddelek. 
Gradnjo in opremo razvojne 
ambulante bosta financirala 

občina in Osnovno zdra-
vstvo Gorenjske, sredstva za 
skoraj 2,5 milijona vredno 
investicijo pa bosta prispeva-
li tudi ministrstvo za zdravje 
nekaj več kot tristo tisoč 
evrov ter ministrstvo za izo-
braževanje, znanost in šport, 
ki je za projekt odobrilo sko-
raj milijon evrov. Dela bodo 
zaključena do konca leta 
2024.
Izvajalec del na kopališču se 
je ob podpisu pogodbe zave-
zal, da bodo dela zaključena 
do novega leta, in obljubo je 
tudi držal. Sledi tehnični 
prevzem in pridobitev upo-
rabnega dovoljenja, po tem 
pa bomo lahko začeli sezono 
v terapevtskem bazenu, kjer 
se bosta izvajala plavalno 

opismenjevanje in rehabili-
tacija po poškodbah. Za iz-
vedbo slednje imamo podpi-
sano pogodbo z Osnovnim 
zdravstvom Gorenjske in 
Zdravstvenim domom Ra-
dovljica.

In nadaljevanje projekta v 
drugi fazi, torej obnova sa-
mega velikega bazena?
Spodbudne so informacije, ki 
sem jih pred kratkim dobil 
na sestanku na ministrstvu 
za šolstvo za šport. V pripravi 

je namreč razpisna doku-
mentacija za dodelitev kar 
150 milijonov evrov za špor-
tne objekte po Sloveniji. Na 
pogovoru sem poudaril priča-
kovanje, da tokrat ne bo ome-
jitvenih faktorjev, kakršni so 
bili v preteklosti, na primer 
lega v maloobmejnem ali 
parkovnem območju, zaradi 
česar smo v preteklosti že os-
tali brez pričakovanih 
sredstev. Z menoj so se stri-
njali tudi številni drugi udele-
ženci srečanja. Na to je bila s 
sklepom gorenjske regije 
opozorjena tudi vlada in po-
sredno ministrstva, ki prip-
ravljajo razpise.
Sicer pa bomo glede na to, 
da je tudi za drugo fazo re-
konstrukcije kopališča že iz-
dano gradbeno dovoljenje in 
izdelani popisi del, na priha-
jajočih razpisih seveda kan-
didirali. Nadejamo se, da 
bomo, tudi zato, ker je Rado-
vljica skupaj z Bledom de-
klarirana kot olimpijski 
športni center, deležni veli-
ke podpore za dokončanje 
projekta.

Domovi za starejše sicer so-
dijo v pristojnost države, pa 
vendar, ali drži, da je zaseb-
no podjetje odstopilo od na-
črtov preureditve Šlandrove-
ga doma v dom starejših 
občanov?
Te informacije ne držijo. 
Koncesija jim je bila podelje-
na in od nje niso odstopili, 
je pa res, da investitor čaka 
na pete spremembe občin-
skega prostorskega reda, ki 
bodo omogočale preureditev 
stavbe nekdanjega sindikal-
nega doma v dom za starej-
še. Občina v zvezi s spre-

membo prostorskega reda 
spomladi pričakuje še zad-
nje potrebne dokumente z 
ministrstva za okolje in 
prostor, nato se postopek na-
daljuje.

Kako pa kaže z načrtovano 
gradnjo doma v Kamni Go-
rici?
Občina je naročila idejni 
projekt za dom za starejše s 
kapaciteto okoli petdeset lež-
išč, ki je že v pripravi. Obe-
nem pa se prav zdaj izvaja 

čiščenje okolice obstoječih 
objektov na parceli; sledila 
bo priprava geodetskih po-
snetkov za celotno območje. 
Ko bo postopek pripeljan do 
gradbenega dovoljenja, bo 
projekt same izgradnje prev-
zela država oziroma pristoj-
no ministrstvo skupaj z Do-
mom dr. Janka Benedika 
Radovljica.

Če ostaneva pri starejših: kaj 
je v naši občini trenutno naj-
večji problem na področju 
skrbi za starejše v občini?
Najbolj pereče je zagotavlja-
nje dnevne oskrbe, kar je, 
tako kot drugod po državi, 
posledica pomanjkanja ka-
dra, ki bi tovrstno oskrbo iz-
vajal.
Prav tako je problematičen 
čas, ki mine med tem, ko 
nekdo izrazi potrebo po na-
mestitvi, in dejansko 
možnostjo odhoda v dom.
Občina je pri tem žal ne-
močna, smo pa stalno v kon-
taktu z Domom dr. Janka 
Benedika, kjer nam zagota-
vljajo, da ves čas razpisujejo 
delovna mesta, odzivov pa ni 
toliko, kot bi si želeli.

Smo v prazničnem decem-
bru. Kaj bi ob tej priložnosti 
zaželeli občanom?
Vedno v ospredje postavljam 
izjemen pomen družine, 
zato tudi tokrat poudarjam: 
vzemite si čas za svoje bli-
žnje, sploh med prazniki. 
Občina pa bo skupaj s turiz-
mom ter nekaterimi drugimi 
organizacijami in posa-
mezniki v tem obdobju pos-
krbela za praznično, veselo 
vzdušje tako v mestu kot v 
drugih krajih po vsej občini.

Tudi letos smo se pred koncem leta o dosežkih iztekajočega se leta pa tudi o načrtih za prihodnje pogovarjali z županom Cirilom Globočnikom. Čas 
pogovora je zaznamovalo tudi obdobje po lokalnih volitvah, na katerih so mu občani podelili mandat za vodenje občine še za naslednja štiri leta; to bo že 
njegov četrti mandat, zato v pogovoru tudi o rezultatih volitev in pričakovanjih v zvezi z delom občinskega sveta v prihodnjih štirih letih.

Marjana Ahačič

Župan Ciril Globočnik / Foto: Gorazd Kavčič

»Številka ena bo zagotovo energetika. 
Načrtujemo postavitve fotovoltaičnih elektrarn 
povsod tam, kjer bo mogoče. Smo bogata občina 
in lahko si privoščimo, da vse javne objekte 
razbremenimo visokih stroškov, povezanih z 
energijo, in omogočimo nemoteno obratovanje.«

Rezultata na volitvah sem vesel, 
sem ga pa tudi pričakoval

»Vedno v ospredje postavljam izjemen pomen 
družine, zato tudi tokrat poudarjam: vzemite si 
čas za svoje bližnje, sploh med prazniki. Občina 
pa bo skupaj s turizmom ter nekaterimi drugimi 
organizacijami in posamezniki v tem obdobju 
poskrbela za praznično, veselo vzdušje tako v 
mestu kot v drugih krajih po vsej občini.«»Na Lancovem je 

večina del že 
končanih, v Kamni 
Gorici se je delo 
pravkar začelo; kot mi 
zagotavljajo sodelavci, 
poteka nemoteno.«
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»Ponosen sem, da lahko v 
družbi šestih velikih mož, ki 
so tako pomembno zazna-
movali življenje naše Deže-
le, tokrat pozdravim novo 
častno občanko, gospo Mari-
jo Kolar,« je zbrane na slove-
snosti nagovoril župan Ciril 
Globočnik
»S tem priznanjem se 
današ nja slavljenka pridru-
žuje Slavku Avseniku, Uro-
šu Kreku, dr. Cenetu Av-
guštinu, Egidiju Gašperšiču 
in Avguštinu Mencingerju, 
ki so s svojo predanostjo, 
ustvarjalnostjo in izjemnim 
delom pustili neizbrisen pe-
čat v zgodovini občine Rado-
vljica in prispevali k njene-
mu razvoju, prepoznavnosti 
in ugledu, tako doma kot v 
svetu.«

Iztekajoče se leto ni bilo 
lahko
»Leto, ki se izteka, ni bilo 
lahko,« je v nagovoru še po-
udaril župan. »Po epidemiji 
sta nas pretresli vojna v 
Ukrajini in huda energetska 
kriza, ki je še kako posegla v 
življenje vsakega posame-
znika in tudi delovanje naše 
občine. Na spremenjene raz-
mere smo se odzvali hitro in 
učinkovito ter uspeli uresni-
čiti večino zastavljenih nalog 
in ciljev. Tudi v tem letu sta 
bila v ospredju kakovost živ-
ljenja občanov in turistična 
prepoznavnost občine.«
Občina je letos dobila tudi 
nov razvojni program do leta 
2030, je še poudaril župan. 
»Z njim smo začrtali nadalj-
nji trajnostni gospodarski, 
prostorski in družbeni ra-
zvoj občine, ki je po kakovo-
sti bivanja v samem vrhu 
med slovenskimi občinami. 
Zahvala za to gre tudi preje-
mnicam in prejemnikom 
občinskih priznanj, ki s svo-
jo jasno vizijo, ustvarjal-
nostjo, predanostjo okolju, v 
katerem živijo in delujejo, 
bogatijo našo občino in živ-
ljenje vseh nas.«

Marija Kolar, častna 
občanka
Osrednja pozornost pa je 
bila letos namenjena Mariji 
Kolar, ki je za svoje izjemno 
delovanje na glasbenem, fe-
stivalskem in pedagoškem 
področju prejela naziv 
častne občanke občine Rado-
vljica.
»V življenju res veliko po-
meni, če se v kraju, kjer živiš 
in deluješ, počutiš lepo. Da 
si spoštovan in da tudi sam 
spoštuješ ljudi okrog sebe. 
Meni je to dano vse od tiste-
ga časa pred šestdesetimi 
leti, ko sem kot mlada učite-
ljica glasbe iz Ljubljane prvič 
prišla v Radovljico,« je zbra-
ne nagovorila nova častna 
občanka. »Radovljica mi res 
veliko pomeni. Ne le mesto 
in občina, ampak predvsem 
ljudje v njej.«

Življenje, posvečeno 
glasbi in ljudem
Izvrstna in predana glasbe-
na pedagoginja v naših kra-
jih že šestdeset let spodbuja 
razvoj glasbenih talentov in 
ljubiteljsko ukvarjanje otrok 
in mladine z glasbo. Iz rod-
ne Goriške jo je v Radovljico 
privabila zaposlitev v glasbe-

ni šoli, kjer je štiri desetletja 
poučevala nauk o glasbi, 
pripravljala učence na tek-
movanja in sprejemne izpi-
te, organizirala obiske kon-
certov in opernih predstav, 
vodila otroški pevski zbor in 
prirejala učne ure s pisatelji, 
ilustratorji, igralci ter glasbe-
niki. V 80-ih letih prejšnjega 
stoletja je na radovljiški glas-
beni šoli med prvimi v Slo-
veniji uvedla delo s predšol-

skimi otroki, je med drugim 
zapisano v obrazložitvi.
Otroci, ki jih je poučevala – 
in teh je bilo v vseh genera-
cijah zagotovo nekaj tisoč –, 
se je spominjajo kot odlične 
in prisrčne učiteljice. Med 
njenimi učenci so bili Olga 
Gracelj, Andrej Arnol, Jože 
Kocijančič, Mateja Bajt in 
številni drugi uspešni glas-
beniki. Marija Kolar tudi po 
upokojitvi nadaljuje glasbe-
no vzgojo mladih. Svojim 

učencem ne predaja le glas-
benega znanja, temveč jim 
pomaga vzljubiti glasbo, 
umetnost in kulturo.
Radovljiška poletja že štiri 
desetletja zaznamuje Festi-
val Radovljica. Zadnjih 25 let 
ga vodi in pooseblja prav 
Marija Kolar, ki je od leta 
1997 predsednica Društva 
ljubiteljev stare glasbe Rado-
vljica. Vedno znova poskrbi 
tako za tehnično izvedbo, 

prizorišča, oglaševanje kot 
za navdušenje nastopajočih 
glasbenikov in obiskovalcev 
festivala. Svoje delo opravlja 
prostovoljno. Sloves festivala 
stare glasbe z najdaljšo tra-
dicijo v slovenskem prostoru 
in njegov ugled v evropskem 
kulturnem okolju iz leta v 
leto nadgrajuje kot uspešna 
organizatorka ter hkrati 
duša festivala in s tem po-
membno prispeva tudi k 
prepoznavnosti, ugledu in 
promociji občine Radovljica.

Plakete A. T. Linharta: 
Gregor Avsenik, Tomaž 
Cilenšek in Mitja Kapus
Prejemniki plakete Antona 
Tomaža Linharta so bili le-
tos trije. Gregorju Avseniku 
je podeljena plaketa za štiri-
deset let uspešnega glasbe-
nega ustvarjanja, ki so ga 
zaznamovale tudi številne 
uspešnice. Za predano delo 
pri razvoju glasbenih talen-
tov in za ozaveščanje o glas-
beni identiteti, ki sloni na 
Avsenikovi glasbi, je plake-
to prejel Tomaž Cilenšek. 
Mitju Kapusu pa je bila pla-
keta podeljena za prizadeva-
nja pri raziskovanju zgodo-
vine in ohranjanje kulturne 
dediščine ter za izdajo izje-
mne monografije o Kamni 
Gorici.
Gregor Avsenik, najmlajši 
sin legendarnega Slavka in 

Brigite Avsenik, se je tako 
kot oče že v otroških letih za-
pisal glasbi. Kot kitarist je 
prejel vrsto najvišjih nagrad 
na republiških in državnih 
tekmovanjih v nekdanji Ju-
goslaviji.
Že kot najstnik je začel sode-
lovati z Ansamblom bratov 
Avsenik, leta 1996 pa se je 
podal tudi na samostojno 
pot s svojim Ansamblom 
Grega Avsenika, z njim po-
snel vrsto avtorskih uspe-
šnic ter nastopal doma in v 
tujini. Gostinsko tradicijo 
domače gostilne Pri Jožovcu 
je uspešno združil z glasbe-
no tradicijo. Z ureditvijo več-
namenske dvorane v letu 
1997 je v Begunjah zrasel 
hram slovenske oziroma Av-
senikove glasbe, je zapisano 
v obrazložitvi.
Njegovo pot je še naprej 
zaznamovalo avtorsko glas-
beno ustvarjanje, kot solist 
je pogosto sodeloval tudi z 
drugimi ansambli. V zad-
njih letih veliko sodeluje 
tako s hčerko Moniko kot s 
sinom Sašem in njegovim 

ansamblom, kot avtor glasbe 
in besedil pa se je podpisal 
tudi pod več uspešnic.
Tomaž Cilenšek je eden vi-
dnejših učiteljev harmonike 
v Sloveniji in dobro poznan 
tudi širom sveta. Njegovo 
dolgoletno poučevanje in-
štrumenta, vodenje orke-
strov in mentorstvo novim 
generacijam učiteljev je za 
Glasbeno šolo Radovljica 
neprecenljivo. Od leta 2001 
pa do danes je s harmoni-
karskim orkestrom in svoji-
mi učenci prejel kar 85 pri-
znanj, od tega 23 v tujini. 
Odlično delo Tomaža Cilen-
ška se odraža tudi v povabi-
lih njegovih učencev na na-
stope in koncerte. Njegova 
predanost glasbi je poznana 
vsem, saj se glas harmonike 
iz njegove učilnice sliši od 
zgodnjih jutranjih ur vse do 
večera. Visoko cenjena in 
spoštovana sta tudi njegova 
pripravljenost za sodelova-
nje z učitelji kolegi iz celot-
ne Slovenije in pomoč ter 
mentorstvo zaposlenim, je 
med drugim zapisano v ob-
razložitvi.
V Glasbeni šoli Radovljica 
učenci pod njegovim vod-
stvom v okviru modula Av-
senikove glasbe odkrivajo in 
razvijajo glasbeno nadarje-
nost za Avsenikov slog igra-
nja, se že leta redno udele-
žujejo Mednarodnega 
tekmovanja harmonikarjev 
za nagrado Avsenik in dose-
gajo najvišja mesta.
Mitja Kapus je avtor knjige 
Hiše v Kamni Gorici, njiho-
vi lastniki in prebivalci. V tej 
izjemni monografiji je mo-
goče prebrati marsikatero 
zanimivost o nekdanjem 
življenju v Kamni Gorici in 

Praznik občine Radovljica
Marjana Ahačič

Častna občanka Marija Kolar / Foto: Gorazd Kavčič

»V življenju res veliko pomeni, če se v kraju, 
kjer živiš in deluješ, počutiš lepo. Da si 
spoštovan in da tudi sam spoštuješ ljudi okrog 
sebe.«

Tomaž Cilenšek / Foto: Gorazd Kavčič

Gregor Avsenik  
/ Foto: Gorazd Kavčič

Kvintet mojstrov harmonike: Gašper Primožič, Žan Legat, Tone Iskra, nagrajenec Tomaž 
Cilenšek in Matjaž Kokalj / Foto: Gorazd Kavčič

Mitja Kapus/ Foto: Gorazd Kavčič
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mnogih znanih osebah, ki 
izhajajo iz tega dragocenega 
arhitekturnega in kulturne-
ga bisera. Zapisi o hišah, ra-
zvoju naselja, predvsem pa o 
družinah, so zbrani na več 
kot sedemsto straneh, knjiga 
vsebuje 139 družinskih dre-
ves in več kot 950 fotografij, 
je med drugim zapisano v 
obrazložitvi nagrade.
Svojo raziskovalno pot po 
zgodovini je Mitja Kapus za-
čel, ko je v zapuščini deda 
Lovra Kapusa našel stare li-
stine. Podatke je nato zbiral 
v številnih arhivih in muze-
jih doma in v tujini, pri po-
tomcih in krajanih. Bil je 
tudi pobudnik obnove spo-
menika padlim v prvi svetov-
ni vojni na pokopališču v 
Kamni Gorici, po različnih 
krajih je pripravil več preda-
vanj in ekskurzij, povezanih 
s prvo svetovno vojno.
Je aktiven v lokalnem oko-
lju, prepoznan predvsem po 
izrednem posluhu za ohra-
njanje naravne in kulturne 
dediščine. V Kulturno turi-
stičnem društvu Kamna 
Gorica pripravlja predava-
nja, prireditve, nove poho-
dniške poti, sodeluje pri 
vzdrževanju in obnovi kul-
turne dediščine in kot vo-
dnik turistom vedno znova 
zavzeto predstavlja domač 
kraj in druge znamenitosti 
naše občine.

Pečati Občine Radovljica
Tudi prejemniki pečatov Ob-
čine Radovljica so bili trije. 
Dobitniku Bloudkove plake-
te Luki Potočarju je bil pečat 
podeljen za vrhunske dosež-
ke v športnem plezanju na 
svetovni ravni, Dušan Je-
lovčan si je priznanje zaslu-
žil za aktivno in predano 

delo v Krajevni skupnosti 
Mošnje in Prostovoljnem 
gasilskem društvu Mošnje, 
Prostovoljno gasilsko dru-
štvo Lancovo pa je pečat pre-
jelo ob 40-letnici delovanja 
društva.
Dušana Jelovčana njegovi 
sokrajani med drugim poz-
najo po njegovih sposob-
nostih vodenja in povezova-
nja, delavnosti in zavesti o 

pomenu ohranjanja odlič-
nih odnosov tako v društvu 
kot v kraju. Zato ne prese-
neča, da že deseto leto opra-
vlja nalogo poveljnika Pro-
stovoljnega gasilskega 
društva Mošnje, vesten in 
predan svojemu delu pa je 
tudi kot predsednik krajev-
ne skupnosti.
V gasilske vrste je vstopil že 
kot otrok, z devetimi leti, od 
leta 2005 je aktivni operativ-
ni gasilec. Vsa ta leta se je 
dodatno izobraževal in opra-
vil vrsto usposabljanj za ga-
silske specialnosti, letos je 
uspešno opravil tečaj za ga-
silskega častnika. V času 
njegovega vodenja operativ-
ne enote je društvo dobilo 
nova gasilska vozila, se utr-
dilo v Gasilski zvezi Rado-
vljica, s sodelovanjem na in-
tervencijah izven meja 
Občine Radovljica pa si pri-
dobilo ugled tudi na širšem 
območju. Od leta 2013 je 
tudi član poveljstva GZ Ra-
dovljica, kjer s svojo umirje-
nostjo in razsodnostjo pri-
speva k sprejemanju 
pomembnih odločitev.
Z mladostno zagnanostjo, 
vizijo in skrbjo za dobro po-
čutje vseh krajanov Krajevne 

skupnosti Mošenj Dušan Je-
lovčan aktivno prispeva k ra-
zvoju celotne lokalne skup-
nosti, je zapisano v 
obrazložitvi. Večje investici-
je načrtuje z mislijo na pot-
rebe celega kraja in hkrati 
skrbi, da so tudi manjša dela 
čez leto vedno izvedena. S 
svojim sodelovanjem in po-
močjo prispeva tudi k uspeš-
ni izvedbi turističnih prire-

ditev ter športnih in 
kulturnih dogodkov.
Luka Potočar je športnik, 
plezalec iz Jesenic, ki mu je 
kljub mladosti uspel izjemen 
tekmovalni preboj. Pri špor-
tnoplezalnem odseku Pla-
ninskega društva Radovljica 
trenira že od svojega 13. leta, 
iz mladinskega reprezentan-

ta pa se je z leti prelevil v 
enega najboljših plezalcev na 
svetu. Odličnim lanskim re-
zultatom, ko je med drugim 
zablestel v Moskvi in postal 
svetovni podprvak v težav-
nosti, je letos dodal še naslov 
evropskega podprvaka, dose-
gel svojo prvo zmago v sve-
tovnem pokalu in postal 
skupni zmagovalec svetovne-
ga pokala v težavnosti.

Za izjemne mednarodne 
tekmovalne uspehe in do-
sežke je Luka Potočar prejel 
prestižno priznanje, Bloud-
kovo plaketo, priznanje mu 
je podelila tudi Planinska 
zveza Slovenije, ki ga je raz-
glasila za najuspešnejšega 
slovenskega plezalca v letu 
2021.

Prostovoljno gasilsko druš
tvo Lancovo že štiri desetle-
tja ob podpori občine, gasil-
ske zveze in krajanov 
zavzeto gradi gasilsko de-
javnost v kraju. Od prvih 
pobudnikov in ustanovite-
ljev društva naprej prihajajo 
novi prostovoljci in člani, 
katerih vodilo sta skupna 
želja po dobrem delu in 
požrtvovalnost, je zapisano 
v obrazložitvi.
S skupnimi močmi je PGD 
Lancovo čez leta s prosto-
voljnim delom, energijo in 
finančnimi sredstvi pridobi-
lo novo, sodobnejšo gasilsko 
opremo, primerna vozila in 
nov urejen gasilski dom.
Visoka usposobljenost in 
znanje sta trdna podlaga za 
uspešno spopadanje s celo 
paleto izzivov, od večjih po-
žarov, žleda, poplav in nude-
nja prve pomoči prvih posre-
dovalcev do pomoči na 
lokalni in državni ravni. 
Društvo je sodelovalo pri 
vseh večjih intervencijah v 
radovljiški občini, v mnogih 
drugih slovenskih krajih in v 
tujini, med drugim v ognje-
ni ujmi na Krasu in v pobra-
tenem srbskem Svilajncu, ki 
so ga ogrozile poplave.
Mladinske tekmovalne eki-
pe, ki tako na regijski kot dr-
žavni ravni posegajo tudi po 
najvišjih mestih, potrjujejo 

prizadevno delo v društvu in 
uspešno nadaljujejo tradici-
jo predhodnikov.

Nagrajeni študenti
Občina Radovljica vsako 
leto nagradi tudi študente, 
ki so zaključni letnik študija 
in diplomo opravili z odli-
ko. Letos so jih prejeli: Ti-

len Cvenkel, magister inže-
nir elektrotehnike iz 
Ljubnega, Janina Gašperlin, 
diplomirana ekonomistka 
iz Vrbenj, Ines Jelenec, ma-
gistrica profesorica pouče-
vanja matematike in raču-
nalništva iz Radovljice in 
Alja Smolčič, diplomirana 
vzgojiteljica predšolskih ot-
rok iz Radovljice.

Vrhunski kulturni 
program
Večer so obogatili učitelji in 
nekdanji učenci Glasbene 
šole Radovljica: harmonikar-
ji Gašper Primožič, Tomaž 
Cilenšek, Matjaž Kokalj, 
Tone Iskra, Žan Legat, flav-
tistki Liza Hawlina in Ana 
Resnik ter čembalistka Mar-
tina Okoliš, sopranistka Ma-
teja Praprotnik Dolar ter pia-
nistka Irena Kolar, večer pa 
je zaključila pevka Maša Ci-
lenšek ob spremljavi glasbe-
nikov Uroša Atanasovskega, 
kontrabas, Tomaža Pinterja, 
violina, Ravija Shresthe, ki-
tara, in Žana Legata, bando-
neon. Slovesnost je povezo-
val Peter Kolman, za scenarij 
in režijo pa je poskrbel Rok 
Andres.
Filmski portret nagrajenke, 
ki si ga je mogoče ogledati na 
povezavi, objavljeni na sple-
tni strani Občine Radovljica, 
je pripravil Nejc Vurnik.Izjemen glasbeni program so pripravili nekdanji učenci in učitelji Glasbene šole Radovljica. / Foto: Gorazd Kavčič

Nagrajeni študenti: Ines Jelenec, Janina Gašperlin, Tilen Cvenkel in Alja Smolčič  
/ Foto: Gorazd Kavčič

Miran Zupan, predsednik PGD Lancovo / Foto: Gorazd KavčičLuka Potočar / Foto: Gorazd KavčičDušan Jelovčan / Foto: Gorazd Kavčič

Sopranistka Mateja Praprotnik Dolar je zapela eno od 
skladb skadatelja Uroša Kreka, prav tako častnega občana 
Radovljice. Letos smo obeležili stoto obletnico njegovega 
rojstva. / Foto: Gorazd Kavčič
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V preteklem mandatu sem 
bila članica sveta Krajevne 
skupnosti Radovljica. Na seje 
sem redno hodila pripravljena 
z novimi predlogi in pobuda-
mi. Udeleževala sem se vseh 
akcij, ki jih je izvajala KS 
Radovljica. Na prvi seji sem 
predlagala, da se zapisniki sej 
tako kot v drugih KS objavlja-
jo na spletni strani KS. V ce-
lotnem mandatnem obdobju 
smo imeli skupaj deset sej, 
dvakrat sem dala pobudo za 
sklic, ker sem menila, da je 
določene zadeve treba obrav-
navati in se do njih opredeliti. 
Iskreno verjamem, da je sku-
pne cilje mogoče dosegati le ob 
podpori drugih ljudi.
V zvezi s svojo kandidaturo 
na volitvah za ponovno član-
stvo v svetu KS sem zaradi 
dvoma o pravilnost volilnega 
postopka in končnega rezul-
tata izida volitev v moji volil-
ni enoti vložila ugovor na 
OVK (občinsko volilno komi-
sijo). Bila sem kandidatka 
volilne enote, ki je imela vo-
lišče v OŠ A. T. Linharta. 
Moja izžrebana številka na 
glasovnici je bila 3, OVK pa je 
pred vnosom končnih podat-
kov o izidu glasovanja 
vzpostavila drugačen vrstni 
red kandidatov in mi določila 
številko 4, kar ni v skladu z 
žrebanjem.
Direktorat za lokalno samou-
pravo pri ministrstvu za jav-
no upravo mi je pisno potrdil, 
da je za vse podatke v volil-
nem postopku, za pravno ve-
ljavnost in interpretacijo izi-

dov odgovorna OVK. Izidi 
rezultatov volitev za člane 
sveta so bili objavljeni šele dva 
dneva po zaključenih voli-
tvah. Zapisnik o izidu glaso-
vanja moje volilne enote je bil 
po zaključku štetja glasov po-
sredovan na OVK. Drugačno 
oštevilčenje kandidatov od iz-
žrebanega, kar velja v mojem 
primeru, ni skladno z Zako-
nom o lokalnih volitvah. Z 
ugovorom sem zahtevala po-
novno štetje glasov, a OVK je 
zahtevo z odločbo zavrnila. 
Vpogled v celotno gradivo za-
pisnika OVK in zapisnika 
moje volilne enote nama je bil 
skupaj s predstavnico kandi-
dature le delno omogočen. Iz 
delnega vpogleda v zapisnik 
nisem mogla ugotoviti števila 
vseh glasov, ki bi izkazovali 
moj volilni rezultat. Pisna 
vloga za posredovanje zapi-
snikov je bila zavrnjena s po-
jasnilom, da zapisnik ni jav-
na listina. Če na kratko pov-
zamem: določitev drugačne 
številke od moje izžrebane 
številke, zavrnitev ponovnega 
štetja glasov in delno omogo-
čen vpogled v zapisnik ter ob-
java izidov glasovanja drugi 
dan po volitvah (druge občine 
so rezultate objavile že prvi 
dan) mi vzbujajo dvom o za-
konitosti in pravilnosti volil-
nega postopka.
Iskrena hvala volivcem, ki ste 
mi namenili svoj glas.
Ob zaključku štiriletnega 
članstva v svetu KS Radovlji-
ca upam trditi, da boste pre-
poznali, da je bilo moje delo 
usmerjeno v skupne cilje.
Vsem izvoljenim na lokalnih 
volitvah 2022 čestitam in že-
lim uspešno delo.

Nevenka Kolman

Tudi gorenjski policisti bodo 
v prazničnih dneh posebno 
pozorno nadzirali uporabo 
pirotehnike, so sporočili s 
Policijske uprave Kranj.
»Policisti pozivamo, naj bo 
uporabe pirotehničnih izdel-
kov čim manj. Če že, pa po-
skrbite, da v okviru dovolje-
nega ter da bo uporabljena 
varno in pravilno,« opozarja-
jo. »Upoštevajte, da nepre-
mišljena, neprevidna in ob-
j e s t n a  u p o r a b a 
pirotehničnih izdelkov po-
gosto povzroči telesne po-
škodbe, moti živali, povzro-
ča požare, onesnažuje okolje 
in poškodovanja javne in za-
sebne infrastrukture. Starši, 
ne dovolite, da bi otroci piro-
tehniko uporabljali sami.«

Omejena uporaba 
pirotehnike
Spomnimo: Pirotehnične iz-
delke, katerih glavni učinek 
je pok, je dovoljeno prodaja-
ti le med 19. in 31. decem-
brom, uporabljati pa od 26. 
decembra do vključno 1. ja-
nuarja. Pri tem policisti pou-
darjajo še, da posest in upo-
raba petard vseh oblik in 
moči v Sloveniji nista dovo-
ljeni. Vsi pirotehnični izdel-
ki, ki so naprodaj v Sloveniji, 
pa morajo biti ustrezno 
označeni in opremljeni z de-
klaracijo v slovenskem jezi-
ku, da je zagotovljena sledlji-
vost.
Ob tem policisti poudarjajo, 
da je pirotehnične izdelke 
kategorije F1, katerih glavni 
učinek je pok, prepovedano 
uporabljati v strnjenih sta-
novanjskih naseljih, zaprtih 

prostorih, v bližini bolni-
šnic, šol, vrtcev, v prevoznih 
sredstvih za javni potniški 
promet, na površinah, kjer 
potekajo javne prireditve itd.

Za kršitve visoke kazni
»Če se ne morete upreti 
uporabi pirotehničnih izdel-
kov, jih nikar ne kupujte od 
preprodajalcev na tržnicah, 
ulicah ali družbenih omrež-
jih. Izkušnje kažejo, da je 
uporaba teh izdelkov zelo 
nevarna. Prepovedani sta 
tudi predelava in lastna izde-
lava,« še dodajajo.
Kazen zaradi nepravilne 
uporabe je od 400 do 1.200 
evrov ter zaseg pirotehnične-
ga izdelka, četudi ni storilče-
va last.
Na območju Slovenije so po-
licisti v lanskem letu ugoto-
vili 104 kršitve v zvezi z ne-
p r a v i l n o  u p o r a b o 
pirotehničnih izdelkov, kar 
je za dobrih 20 kršitev več 
od povprečja zadnjih petih 

let, navaja policija. Gorenj-
ski policisti so v letu 2021 
obravnavali pet kršitev, v le-
tošnjem letu pa doslej eno.

Skrb za varen dom
V prazničnih dneh policisti 
opozarjajo tudi na skrb za 
varen dom. »Policisti svetu-
jemo, da naj ob temnih de-
lih dneva, tudi če od doma 

odidete le za krajši čas, hiša 
ne daje videza, da v njej ni 
nikogar. Pomembno je, da 
vestno zapirate okna in za-
klepate vrata. Namestite teh-
nične ovire, kot so npr. ogra-
ja,  alarmna naprava, 
senzorske luči, protivlomna 

in protipožarna vhodna vra-
ta. Poskrbite za redno pra-
znjenje poštnega nabiralni-
ka. Ob daljši odsotnosti 
prosite sosede, naj bodo po-
zorni na sumljive okoliščine 
in o tem obveščajo policis-
te.«
Kot ugotavljajo policisti, sto-
rilci opazujejo hiše in nava-
de stanovalcev, vlamljajo pa 

največkrat v zgodnjih večer-
nih urah. »Zato bodite po-
zorni na pojav sumljivih vo-
zil in oseb, ki si ogledujejo 
hiše in bi se lahko pripravlja-
li na izvršitev kaznivega de-
janja. Zapomnite si podatke 
o znamki in registrski tablici 
vozila ali opis sumljive ose-
be, kar lahko bistveno pripo-
more k uspešni preiskavi ka-
znivega dejanja.«
Ob tem dodajajo, da vrednej-
ših predmetov, kot je na pri-
mer nakit, in denarja ni pa-
metno prosto hraniti doma, 
temveč jih je bolje pospraviti 
v vgrajene sefe ali jih odnes-
ti v bančne ustanove.
Če pa vendarle postanete 
žrtev vloma, takoj pokličite 
na številko 113, še opozarja-
jo. »Do prihoda policistov ne 
vstopajte v notranjost, ker je 
storilec lahko še vedno v 
objektu, uničile pa bi se tudi 
sledi, ki bi lahko pripeljale 
do odkritja storilca kaznive-
ga dejanja.«

Gorenjski policisti v dneh pred prazniki tudi letos opozarjajo na pazljivo uporabo pirotehnike in tudi 
na skrb za varen dom. Pozivajo, naj bo uporabe pirotehničnih sredstev čim manj, če že, pa naj bodo 
uporabljena varno in pravilno.

Pazljivo s pirotehniko

Marjana Ahačič

Volitve za člane 
sveta KS 
Radovljica

Policisti pozivajo k čim manjši uporabi pirotehnike. Če že, 
pa poskrbite, da bo v okviru dovoljenega ter da bo 
uporabljena varno in pravilno, opozarjajo. / Foto: Tina Dokl

Pirotehnične izdelke, katerih glavni učinek je 
pok, je dovoljeno prodajati le med 19. in 31. 
decembrom, uporabljati pa od 26. decembra do 
vključno 1. januarja. Posest in uporaba petard 
vseh oblik in moči v Sloveniji nista dovoljeni.

LUNINE BUKVE 

2023
Irena Stopar

Pomemben del 
vsebine, kot 
vsako leto, je 
Lunin koledar 
po mesecih s 
setvenimi po-
datki (sajenje 
in setev, huj-
šanje, sekanje 
posameznih 
vrst lesa in 
drugo), Vrtni 
koledar ter 
HOROSKOP 
ZA LETO 
2023.

Knjigo lahko kupite na Gorenjskem glasu, Nazorjeva 
ulica 1 v Kranju, jo naročite po tel. št.: 04 201 42 41  
ali na: narocnine@g-glas.si.

Če želite, da vam jo pošljemo po pošti, se poštnina 
zaračuna po ceniku Pošte Slovenije. 

Število strani: 52 strani, mere: 23,5 x 32 cm
Redna cena z DDV: 

                        + poštnina
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Sedmega decembra so v če-
belarskem centru v Lescah 
zaznamovali god zavetnika 

čebelarjev sv. Ambroža. 
Osrednja dogodka slovesno-
sti sta bila odkritje in bla-
goslov leseno-mozaične 
skulpture s svetnikovo po-

dobo. Izdelale so jo udele-
ženke delavnic modernega 
mozaika, ki ga pod okriljem 
Ljudske univerze Radovljica 
vodi Urška Ambrožič Potoč-
nik, 75-kilogramsko leseno 
podlago za skulpturo v obli-
ki satovnice pa je iz hrasto-
vega lesa, premazanega s 
čebeljim voskom, izdelal ra-
dovljiški župan Ciril Glo-
bočnik ob pomoči Tomaža 
Kordeža.
Kot je povedala upravnica 
centra Špela Kalan, je idejo 
za izdelavo mozaika dalo 
Čebelarsko društvo Rado-
vljica, Čebelarski muzej pa 
je prispeval podobo, po ka-
teri je nastal mozaik. Za iz-
delavo je bilo potrebnih več 
kot petdeset ur dela, je po-
vedal Urška Ambrožič in 
pojasnila, da so večino mo-
zaika izdelali v začasni mo-
zaični delavnici, ki so jo 
postavili kar v čebelarskem 
centru, dokončala pa ga je 
mentorica v domačem mo-
zaičnem studiu ob pomoči 
moža.
Skulpturo in čebelarski cen-
ter, ki letos praznuje deseto 
obletnico obstoja, je blagos-

lovil radovljiški župnik An-
drej Župan.
Na isti dan so v centru odpr-
li tudi obnovljeni trgovino in 
kavarno, ki po novem nosita 
skupno ime Medena vila.
Praznično je bilo v centru 
tudi ta četrtek, ko je Čebelar-
ska zveza Gorenjske v Les-
cah praznovala 20-letnico. 
Ob tej priložnosti je pred če-
belarskim centrom potekala 
božična tržnica s čebeljimi 
pridelki, medenjaki in topli-
mi napitki.

V čebelarskem centru v Lescah so odkrili mozaično podobo sv. Ambroža, zavetnika čebelarjev, ter prenovljeno kavarno in trgovino, ki po novem nosita 
skupno ime Medena vila.

Mozaična podoba zavetnika čebelarjev

Marjana Ahačič

Udeleženke delavnic modernega mozaika so skupaj z mentorico Urško Ambrožič Potočnik 
za izdelavo mozaika potrebovale več kot petdeset ur. / Foto: Gorazd Kavčič

Mozaično-lesena skulptura krasi stopnišče v čebelarskem 
centru, svetnik pa gleda proti čebelnjaku. / Foto: Gorazd Kavčič

Anamari Šorgo, Nežka Bakoš in Vladan Bakoš, nove moči 
kavarne in trgovine v čebelarskem centru v Lescah.  
/ Foto: Gorazd Kavčič
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Zanimivosti

8 Deželne novice, petek, 23. decembra 2022

»V tem predprazničnem 
času imamo res ogromno 
dela, zaradi česar več časa 
preživimo v Varstveno-delov-
nem centru, v Biserni hiši pa 
manj, kot bi si želeli,« pravi 
mentor Matjaž Arnol, aka-
demski slikar, ki svojo ekipo 
odlično pozna, saj uporabne 
unikatne izdelke, prave male 
umetnine, z uporabniki 
ustvarja že vrsto let.

Daleč naokrog so med dru-
gim znani po tem, da izdelu-
jejo krožnike in skodelice, v 
katerih svojo vrhunsko kuli-
narično ponudbo servira nji-
hov bližnji sosed, kuharski 
mojster Uroš Štefelin, ob 
našem obisku pa so imeli 
največ dela z oblikovanjem 
skodel, ki jih je pri njih na-
ročil Klemen Dolenc, kmet 
in tekač, s katerim jih prav 
tako veže dolgoletno tesno 
prijateljstvo.

»Glino počasi vlijemo v ka-
lup, počakamo, da se robovi 
malo posušijo, in potem 
odlijemo tisto, kar je na sre-
dini,« je resno pojasnila Pe-
tra Pogačnik, medtem ko je 
Teja Prevec pokazala, kako 
vsako skledo zunaj in znot-
raj natančno obrusijo in za-
oblijo rob. »Pri delu je treba 
biti zelo previden, saj je ma-
terial krhek in se izdelek, 
preden ga damo v peč, hitro 
zdrobi,« je opozorila.
Sledi tisti del postopka, ki ga 
ima najraje Barbara Kocjan-

čič: barvno poigravanje z 
glazuro. Nato sledi še druga 
peka in izdelek gre na poli-
co. Biserna hiša je namreč 
tudi prodajna delavnica, v 
kateri se v predprazničnih 
dneh ustavljajo številni do-
mačini in tudi obiskovalci.
Poleti pa so bili nad njimi 
najbolj navdušeni turisti, ki 
so si skozi okna z razstavlje-
nimi izdelki radi ogledovali 
tudi delo spretnih rok, ki so 
ustvarjale.
»Nekaj časa je trajalo, da 
smo se navadili, da smo tudi 

mi, ne samo izdelki, postav-
ljeni na ogled, ampak kmalu 
nas radovedni pogledi niso 
prav nič motili,« še povedo 
Barbara, Teja in Petra, men-
tor Matjaž pa doda prikupno 
anekdoto, ki prikaže odnos 
obiskovalcev: »Nekega dne 
sta v delavnico vstopili dve 
japonski turistki, sedli za de-
lovno mizo, zavihali rokave 
in v pričakovanju začetka 
dela naznanili: 'We are re-
ady to start!'« (Midve sva 
pripravljeni, da začneva.)

Kar nekaj energije so potre-
bovali, da so jima razložili, 
da oblikovanje izdelkov iz 
gline ni stvar obiskovalcev.
Prodajni del Biserne hiše je 
kljub velikemu povpraševa-
nju odprt le trikrat tedensko, 
saj je, kot poudarja Matjaž Ar-
nol, pri njihovi dejavnosti bi-
stveno ustvarjalno delo upo-
rabnikov, ne prodaja. »Smo 
pa ponosni, da nas ljudje pre-
poznajo in cenijo ter da sami 
zaslužimo za material, s kate-
rim delamo,« je še dodal.

Na vhodu v staro mestno jedro Radovljice je letos spomladi zaživela prav posebna delavnica z imenom Biserna hiša. V njej osem uporabnic in 
uporabnikov Varstveno-delovnega centra Radovljica pod vodstvom dveh mentorjev ustvarja unikatne lončene izdelke – skodelice, sklede, vaze in krožnike ...

Navdušujejo z delom in izdelki

Marjana Ahačič

Mentor Matjaž Arnol in Teja Prevec pri delu / Foto: Gorazd Kavčič

Petra Pogačnik in Barbara Kocjančič pred policami, polnimi 
prelepih izdelkov, ki so nastali v Biserni hiši / Foto: Gorazd Kavčič

Daleč naokrog so med drugim znani po tem, da izdelujejo 
krožnike in skodelice, v katerih svojo vrhunsko kulinarično 
ponudbo servira njihov bližnji sosed, kuharski mojster 
Uroš Štefelin. / Foto: Gorazd Kavčič
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plošni sklad za drugo 
- ali 0

 ali +

V obdobju začasnega financiranja se lahko prejem
ki in izdatki občine 

povečajo za nam
enske prejem

ke in izdatke, ki so tako opredeljeni s 4
3

. 
členom

 ZJF ozirom
a odlokom

 o proračunu, če niso načrtovani v zača -
snem

 financiranju.

4
. člen

(posebni del proračuna)

Finančni načrti neposrednih uporabnikov se določijo do ravni skupin in 
podskupin kontov in so priloga k tem

u sklepu ter se objavijo na spletni 
strani občine.
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5
. člen

(uporaba predpisov)

V obdobju začasnega financiranja se za izvrševanje začasnega financira -
nja uporabljajo ZJF, pravilnik, ki ureja postopke za izvrševanje proračuna 
R

epublike S
lovenije, zakon, ki ureja izvrševanje proračuna R

epublike 
S

lovenije, in O
dlok o proračunu O

bčine R
adovljica za leto 2

0
2

2
.

6
. člen

(prevzem
anje in plačevanje obveznosti)

 V obdobju začasnega financiranja lahko neposredni uporabniki prevze -
m
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Septembra 1952 je vrata pr-
vim 44 uporabnikom odprl 
Vzgojni zavod Kamna Gori-
ca, predhodnik današnjega 
Centra za usposabljanje, delo 
in varstvo (CUDV) Radovlji-
ca, kar predstavlja tudi zače-
tek organizirane skrbi za ose-
be z motnjo v duševnem 
razvoju na Gorenjskem.

Leta 1991 se je 52 fantov in 
deklet iz Kamne Gorice pre-
selilo v prostore novega 
Doma Matevža Langusa na 
obrobju Radovljice. Petnajst 
let za tem je prvih nekaj 
uporabnikov začelo živeti v 
bivalni enoti v Poljčah; zdaj 
v okviru centra deluje skupaj 
pet bivalnih enot, dve v Ra-
dovljici, po ena pa na Jeseni-
cah in Bohinjski Beli. Pod 

okrilje zavoda sodita tudi 
varstveno-delovna centra na 
Jesenicah in v Radovljici.
»Center se je v sedemdese-
tih letih razvil v sodoben in 
napreden center izvajanja 
socialnovarstvenih storitev. 
Pomembno nam je, da so 
uporabniki storitev lahko ak-
tivni kreatorji svojega življe-
nja in da soustvarjajo vsak-
dan centra. Ob podpori 

usposobljenih in predanih 
sodelavcev se vključujejo v 
paleto aktivnosti v lokalnem 
in širšem okolju ter dosega-
jo pomembne rezultate pri 
delu ter na športnem, kul-
turnem in umetniškem po-
dročju,« je na slovesnosti 
poudarila direktorica Hele-
na Kos in zagotovila, da 
bodo tudi v prihodnje nada-
ljevali organizacijo in nude-
nje kvalitetne podpore ose-
bam z najtežjimi ovirami. 
»Še večji poudarek bomo na-
menili izvajanju aktivnosti 
socialnega vključevanja ter 
še aktivnejšemu ustvarjanju 
pogojev za kvalitetno življe-
nje po lastni predstavi.«
Andrej Grdiša, direktor di-
rektorata za starejše in dein-
stitucionalizacijo, je v svo-
jem nagovoru poudaril, da 
na Ministrstvu za delo, dru-
žino, socialne zadeve in ena-
ke možnosti posebno skrb 
namenjajo prav otrokom in 
odraslim z motnjo v dušev-
nem razvoju. »Želimo jih 
opremiti z znanjem, vešči-
nami in spretnostmi s ci-
ljem čim večje samostojno-
sti na različnih področjih. 

Pri tem je posebno spoštova-
nja vredno poslanstvo vseh 
zaposlenih, ki s svojim tr-
dim delom uporabnikom za-
gotavljajo visoko kakovost 
bivanja in socialnega vklju-
čevanja.«
»Ponosen sem, da začetki 
organizirane skrbi za osebe 
z motnjami v duševnem ra-
zvoju na območju Gorenjske 
izvirajo prav iz naše obči-
ne,« pa je poudaril župan 

Radovljice Ciril Globočnik. 
»Podpora in spodbude, ki 
jih prejemate, se odražajo v 
številnih in mnogovrstnih 
aktivnostih, v katerih sodelu-
jete, in uspehih, ki jih dose-
gate na različnih področjih. 
Posebej bi poudaril roko-
delske in umetniške izdelke, 
bisere, s katerimi ste postali 
prepoznavni v širšem okolju 
in dokazali, da ste zaupanja 
vredni člani družbe.«

S slovesnostjo v radovljiški Linhartovi dvorani so včeraj počastili sedemdesetletnico delovanja Centra za usposabljanje, delo in varstvo Radovljica, ki je ob 
ustanovitvi deloval kot Vzgojni zavod Kamna Gorica in nato kot Dom Matevža Langusa v Radovljici.

Sedemdeset let skrbi, pomoči in spodbude

Marjana Ahačič

Na Osnovni šoli (OŠ) Anto-
na Tomaža Linharta so imeli 
nedavno kar dvojen razlog za 
slavje, saj so v začetku de-
cembra praznovali 60 let po-
imenovanja šole po Antonu 
Tomažu Linhartu in 50-le-
tnico stavbe, v kateri danda-
nes poteka pouk. Pomembni 
obletnici so praznovali v četr-

tek, 1. decembra, ko so v avli 
šole pripravili pester dvourni 
program s številnimi nasto-
pajočimi. V uvodu je sprego-
voril ravnatelj šole Boris Mo-
horič, ki je izrazil, da je 
ponosen, da je lahko del dol-
ge tradicije poučevanja v Ra-
dovljici. »Tako poimenova-
nje po Linhartu kot tudi 
izgradnja te ogromne stavbe 
sta nam v veliko čast. Čez 

leta se v šoli izmenja ogrom-
no učencev in ponosen sem 
na vse, tako na trenutne kot 
tudi nekdanje, ki so zelo us-
pešni,« je pojasnil Mohorič. 
Svoje pozdrave pa sta zbra-
nim namenila tudi župan 
Občine Radovljica Ciril Glo-
bočnik ter Boris Černilec iz 
Direktorata za predšolsko 
vzgojo in osnovno šolstvo. 
Slednji je v svojem nagovoru 
poudaril pomembnost sode-
lovanja staršev, otrok, šole in 
lokalnega okolja, saj je to po 
njegovih besedah ključ do 
vsega šolskega napredka. 
Prireditve sta se udeležila 
tudi nekdanja ravnatelja 
Srečko Toman, ki je šolo vo-
dil kar 29 let, ter Zlata Rejc, 
ki je ravnateljevala zadnjih 15 
let. 
Obiskovalci so lahko uživali 
v različnih glasbenih toč-
kah. Najprej je za navduše-
nje in kanček ganjenosti 
poskrbel otroški pevski 
zbor, ki je s šolsko himno 
naznanil začetek prireditve. 
Seveda pa nismo ostali rav-
nodušni niti med nastopom 
mladinskega ter učiteljske-
ga pevskega zbora. Vse tri 
zbore vodi Eva Jekovec, ki si 
je za pripravo nastopa vzela 

premor celo od porodniške-
ga dopusta. Za glasbeno 
spremljavo je skrbel šolski 
orkester pod vodstvom pri-
znane dirigentke Andreje 
Šolar. Na radovljiški osnov-
ni šoli so svoja prva znanja 
in socializacijske veščine pi-
lili številni posamezniki, ne-
kateri med njimi so dobro 
poznani v slovenskem jav-
nem prostoru. Nastopili so 
nekdanja učenka Maša Bo-
gataj, mati in hči Mateja ter 
Ema Blumauer, vnukinja 
pokojnega Slavka Avsenika 
Monika Avsenik ter pevka 
Nataša Artiček.
Poleg glasbe pa so na OŠ 
Antona Tomaža Linharta 
poskrbeli tudi za gledališče 

in smeh. Učitelji in učenci 
so zamenjali vloge, se prele-
vili drug v drugega in upri-
zorili potek zadnjega šolske-
ga dne. Da pa je dramska 
dejavnost na šoli že stara 
praksa, so dokazali tudi čla-
ni originalne zasedbe dram-
ske skupine Linhartovi čuki. 
Profesionalni igralki Manca 
Ogorevc in Sabina Kogovšek 
ter glasbenik Blaž Trček so 
se ponovno prelevili v 
osnovnošolske gledališčnike 
ter obiskovalcem postregli z 
glasbeno obarvano predsta-
vo svojih vlog izpred 35 let, 
ko so pod vodstvom Mire 
Stušek uprizorili predstavo 
Svetlane Makarovič Čuk na 
palici.

V dobi digitalizacije pa so 
lahko tudi tisti, ki so daleč, 
blizu. Virtualno so se tako 
oglasili predstavniki in 
učenci dveh pobratenih šol, 
OŠ Ivana Gundulića iz Zag-
reba ter indijska šola Piali 
Ashar Alo. Slednji so roj-
stnodnevno pesem, name-
njeno šoli, odpeli kar v slo-
venščini ter presenetili vse 
zbrane. Zaradi neodložlji-
vih obveznosti pa sta svoje 
pozdrave virtualno poslala 
tudi nekdanja učenca Simo-
na Vodopivec Franko ter 
Saša Avsenik, manjkal pa ni 
niti poročevalec s terena 
Jure Bidona, ki ga v okviru 
Zjutranje kronike na Radio 
1 uprizarja Petja Kogovšek.

Osnovna šola Antona Tomaža Linharta je najbolj praznični mesec v letu 
začela praznično. Zaznamovali so namreč kar dve pomembni obletnici: 
šestdeset let, odkar šola nosi ime po znanem slovenskem dramatiku iz 
obdobja razsvetljenstva, ter petdeseto obletnico postavitve stavbe.

Dve obletnici

Nika Toporiš

Originalni Linhartovi čuki še niso pozabili svojih prvih 
vlog. Na fotografiji Blaž Trček in Sabina Kogovšek. 
/ Foto: Tina Dokl

Frenk Markelj, dolgoletni ravnatelj OŠ A. Janše Radovljica, nova direktorica CUDV Helena 
Kos ter njeni predhodniki: Zvonka Štefančič, Helena Cegnar, Slađana Anderle, Tea Beton 
in Franci Zupanc / Foto: Gorazd Kavčič

Za salve smeha so poskrbeli učitelji, ki so se popolnoma vživeli v like učencev.  
/ Foto: Tina Dokl

»Postali ste prepoznavni v širšem okolju in dokazali, da ste 
zaupanja vredni člani družbe,« je v nagovoru poudaril 
župan Ciril Globočnik. / Foto: Gorazd Kavčič
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V začetku decembra so 
objekt s priložnostnim do-
godkom tudi uradno predali 
namenu. Kot je poudaril Mi-
loš Šter, predstavnik podjetja 
Taurus IQ, ki je projekt iz-
vedlo, je kozolec namenjen 
vsem generacijam, tako star-
šem z otroki kot starejšim, 
saj je zasnovan kot prostor 
za medgeneracijsko povezo-
vanje. Pri snovanju so izha-
jali iz predpostavke, da je 
zelo pomembno, da imajo 
ljudje možnost gibanja in te-
lovadbe tudi, če je vreme sla-
bo. Po drugi strani naj bi ko-
zolec služil tudi kot prostor, 
namenjen najmlajšim, zato 
so morali zadostiti tudi vsem 
zahtevam igralnice.
Župan Ciril Globočnik je iz-
razil zadovoljstvo, da je pro-
jekt dobro umeščen v pros-
tor, saj je blizu vrtca, šole, 
gasilskega doma in prosto-
rov krajevne skupnosti. Da 
dobro služi svojemu name-
nu, pove tudi dejstvo, da se 
članice gibanja Šola zdravja 
pod kozolcem, kjer opravijo 
redno dnevno vadbo, vsako 
jutro zbirajo že vse od sredi-
ne novembra.
Pri tem je župan poudaril 
tudi splošno orientiranost v 
šport: »Športniki imajo Ra-
dovljico radi, ker je življenje 
v Radovljici dobro; je zelo 
dobra izhodiščna točka za 

odhode na treninge, infra-
struktura je posodobljena in 
energetsko sanirana. Tudi 
zato v Radovljici živi veliko 
športnikov, med njimi pre-
stižnih olimpijcev, kot so 
Sara Isaković, Cene Prevc, 
Iztok Čop, Jakov Fak, Jure 
Franko in drugi.«
Dogodka se je udeležil tudi 
predlagatelj projekta za par-
ticipativni proračun Ivan 
Čuk. Povedal je, da da so si v 
Lescah zelo želeli objekt, ki 
bi predstavljal slovensko 
kulturno dediščino, kamor 
sodi tudi kozolec, in bi služil 
kot prostor za druženje, pri-
meren za mlade in starejše, 

kjer bi vsak lahko naredili 
nekaj dobrega za svoje 
zdravje in počutje.
»Ker se večina ljudi najpogo-
steje ukvarja z aktivnostmi, 
ki močno obremenjujejo 
hrbtenico, sva želela dati po-
udarek raztezanju. Zato so v 
kozolcu postavljeni krogi, 
drog, obešala in plezala, s 
pomočjo katerih lahko visi-
mo, ob tem raztegnemo hrb-
tenico, povečamo gibljivost 
ramenskega obroča in spro-
stimo noge,« sta Petri Jamar 
Rozman z oddelka za druž-
bene dejavnosti radovljiške 
občinske uprave pojasnila 
Čuk in Šter.

Občina je projekt zgradila 
na občinski zemlji, za izved-
bo pa je pridobila enostavno 
gradbeno dovoljenje. Fi-
nančna sredstva je delno za-
gotovila iz Evropskega kme-
tijskega sklada za razvoj 
podeželja, del pa iz partici-
pativnega proračuna.
Skupna vrednost projekta 
znaša nekaj manj kot 120 ti-
soč evrov. Naročilo je občina 
izvedla v povezavi z BSC, po-
slovno podpornim centrom 
Kranj, v okviru projekta 
Medgeneracijski živ žav, 
projekt pa je uspešno ures-
ničilo podjetje Taurus IQ iz 
Ljubljane.

Marjana Ahačič

Župan Ciril Globočnik, Miloš Šter, Janez Matoh in Ivan Čuk / Foto: Gorazd Kavčič

Šport združuje in povezuje, 
vsak pa prispeva svoj delček 
v mozaik uspehov in spomi-
nov, je bil moto prireditve, ki 
so jo ob tridesetletnici delo-
vanja Taekwon-do klub Ra-
dovljica 8. decembra pripra-
vili v radovljiški Linhartovi 
dvorani.
S prireditvijo, ki jo je pope-
stril nastop pevke Eve Boto, 
so se, kot je na slovesnosti 
poudarilo sedanje vodstvo 
kluba, poklonili vsem, ki so 
klub gradili, ga vodili, v 
njem sodelovali, zanj tek-
movali in ga kakorkoli pod-
pirali.
Taekwon-do klub Radovljica 
je pred tridesetimi leti usta-
novil master Željko Gvozdič, 
ki je klub pred nekaj leti za-
pustil, a sedanje generacije 
delo nadaljujejo s spomi-
nom nanj, je na prireditvi 
poudaril sedanji predsednik 
Robert Guštin. »Dejavnost 
kluba je skozi leta nihala, 
povsem nov zagon pa je do-
bil, ko je v naše vrste prišla 

Barbara Meglič. Klub, ki je 
imel pred njenim prihodom 
med pet in deset članov, jih 
ima zdaj več kot sto. In to 
članov, ki so aktivni, ki sode-
lujejo in so uspešni na tek-
movanjih.«
Megličeva in Guštin sta si v 
zadnji letih prizadevala za 

rast kluba, pomembna pre-
lomnica pa je bil tudi trenu-
tek pred tremi leti, ko so v 
Lescah ustanovili Center Ve-
riga, kjer imajo v primerno 
urejeni lastni telovadnici 
odlične možnosti za trenin-
ge in druženja. »Tam je naš 
dom, tam se dobro počuti-

mo, tam se skupaj veselimo 
in se tolažimo, če je treba,« 
pravi Guštin in pri tem po-
sebej omeni še članico kluba 
Anjo Tolar Tomšič, ki skrbi 
tudi za profesionalno grafič-
no podobo kluba.
Kot poudarja Guštin, klub še 
vedno raste. »Širimo se, tre-
niramo, izobražujemo in 
usposabljamo ter v svoje 
delo vedno bolj vključujemo 
tudi mlade.«
»Biti član Taekwon-do klu-
ba je vrednota in čast. Trdo 
delo, disciplina in odreka-
nje se prepletajo z zabavo, 
uspehi in neuklonljivim du-
hom, kar prenašamo na vse 
naše člane. Skupaj znamo, 
zmoremo in smo močnej-
ši,« je svoje misli strnil 
Guštin. »Kot predsednik 
kluba sem ponosen na vse 
prehojene poti, na vse uspe-
he. Verjamem, da bomo šli 
po tej poti skupaj tudi nap-
rej, saj šport povezuje in 
združuje, vsak pa prispeva 
svoj delček v ta mozaik. Bo-
dimo ponosni in veseli, da 
imamo drug drugega.«

Marjana Ahačič

Stremijo za tem, da so v 
program vključeni pohodi 
različnih težavnosti – od 
lažjih do kondicijsko in teh-
nično zahtevnejših. Pozor-
ni so, da obiskujejo različna 
gorstva v Sloveniji in tudi 
čez mejo.
V letu 2022 so od 23 načrto-
vanih izvedli 16 pohodov. 
Ostali so odpadli zaradi sla-
be vremenske napovedi. Se-
zono pohodov so v decem-
bru zaključili s pohodom v 
neznano – pot so začeli v 
Šentrupertu, kjer so si ogle-
dali muzej kozolcev, potem 
so se čez Veselo Goro 
povzpeli do Nebes. Deževno 

vreme jim ni vzelo dobre vo-
lje. Izlet so zaključili s kosi-
lom v bližnji gostilni, kjer so 
podelili tudi priznanja naj 
pohodnikom. To so poho-
dniki, ki so se udeležili naj-
več pohodov v tem letu. Nika 
Blejc in Marjan Burgar sta 
se udeležila 15 pohodov.
Pohodov se je v letu 2022 
udeleževalo 86 planincev. 
Povprečno je bilo udeleže-
nih 21 pohodnikov. Na po-
hodih je bilo kar 23 ljudi, ki 
so starejši od 65 let. Pov-
prečno se je pohoda udeleži-
lo šest pohodnikov, starejših 
od 65 let.
Pohodov se je udeleževalo 
tudi devet oseb z motnjo v 
duševnem razvoju, povpreč-

no sta bila na vsakem poho-
du dva. Na pohodih jim za-
gotavljajo spremljevalca.
Posebej za osebe z motnjo v 
duševnem razvoju so orga-
nizirali sedem pohodov, ki 
se jih je udeleževalo 19 
oseb, povprečno 10 na po-
hod. Obiskali so Mengeško 
kočo, Sveti Primož nad Piv-
ko, Vodiško planino, Tro-
mejo, Kočo pod Košuto/
Koschutahaus, Blekovo pla-
nino in Rilkejevo pot pri 
Devinu. Do konca leta pa 
nameravajo izvesti še nočni 
pohod v Tamar.
Vodniški odsek je imel v letu 
2022 evidentiranih 17 vodni-
kov. Od tega jih je ture za 
odsek izvajalo deset. Želijo 

si, da bi se jim pridružili 
novi, mlajši vodniki z vese-
ljem do tega dela.
Ena od vodnic, ki je tudi pos-
redovala podatke, je Alenka 
Mežan. O sebi je povedala: 
»Vodniško usposabljanje 
sem opravila leta 2011, da bi 
pridobila več tehničnega 
znanja za lastno raziskova-
nje gora. Najprej sem začela 
organizirati pohode za upo-
rabnike CUDV Radovljica, 
kjer sem zaposlena. Z njimi 
smo se potem začeli vključe-
vati v pohode Planinskega 
društva Radovljica. V tem 
sem videla lepo priložnost za 
vključevanje teh ljudi v širšo 
skupnost. Leta 2015 sem se 
tudi sama pridružila vodni-
škemu odseku in začela or-
ganizirati izlete za odsek, 
kjer sem še vedno aktivna.«
Program za naslednje leto 
si vsi zainteresirani lahko 
ogledajo na spletni strani 
PD Radovljica.

Ivanka Korošec

Vodniški odsek Planinskega društva Radovljica si 
vsako leto prizadeva pripraviti pester program 
pohodov, ki se ga lahko udeleži širok krog 
ljubiteljev planin in gora.

Aktivni planinci

V začetku decembra so s slovesnostjo v Linhartovi dvorani zaznamovali trideset let delovanja 
Taekwon-do kluba Radovljica.

Šport združuje in povezuje

Lesce so bogatejše za športne površine, primerne za rekreativno uporabo v vseh letnih časih. Ob 
otroškem igrišču stoji lesena nadstrešnica, opremljena s športno opremo, primerno za vse generacije.

Gibanje za vse

Za govorniškim pultom sedanji predsednik kluba Robert 
Guštin, za njim pa (od leve proti desni): Neža Guštin, 
Ivana Sitar, Barbara Meglič, Mitja Jukič Grm, trenerji in 
člani kluba, ter Jakob Šimnic, večkratni svetovni prvak v 
kikboksu, ki s klubom sodeluje kot zunanji trener

KOTEL PEČ na drva za centralno ogre-
vanje, od 14-50 kW, na zalogi različni 
modeli in moči, 1 km od SLO mejnega 
prehoda Metlika, cena od 1315 evrov 
naprej. 
KIP KOP Žakanje, t. +385 91 6039 747
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Pohodov se je v letu 2022 udeleževalo 86 
planincev, povprečno se enega pohoda udeleži 
21 pohodnikov. Sodelovalo je kar 23 ljudi, ki so 
starejši od 65 let. Povprečno se je posameznega 
pohoda udeležilo šest pohodnikov, starejših od 
65 let.
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V Sloveniji je posebno de-
cembra vedno več dobrodel-
nih akcij. Na dobrodelno za-
misel so štiri leta nazaj prišli 
rekreativni košarkarji, ki se 
od jeseni do poletja ob četrt-
kih srečujejo na Osnovni 
šoli Antona Janše v Radovlji-
ci. »Spontano smo prišli do 
ideje, da pripravimo dobro-
delni košarkarski turnir. Vsa 
sredstva, ki bi jih dobili, bi 
šla za otroke s šole, ki si ne 
morejo privoščiti šole v na-
ravi,« je povedal eden od 
predstavnikov domače ekipe 
Angry balls Marjan Tušek.
Na zadnjem turnirju sicer ni 
igral, bil pa je v vlogi vodje 
ekipe. Na prvem turnirju 
leta 2018 je bilo tako zbra-
nih dva tisoč evrov, na dru-
gem še petsto evrov več. Le-
tos so si zadali znesek tri 
tisoč evrov, kar pomeni 
dvesto evrov na posamezne-
ga otroka. Vsoto so močno 
presegli. Končni znesek je 
bil 4.603 evre.
Ni lepšega, kot če zbiraš de-
nar za ljudi iz bližnje okolice 
in zagotovo veš, da bo šel de-
nar v prave roke, so bili za-
dovo l jn i  ude leženc i . 
»Osnovna šola Antona Janše 
neposredno ne sodeluje pri 
projektu. Nam pa gredo 
močno na roko, saj imamo 
tisti dan, ko je turnir, telo-
vadnico brezplačno na raz-
polago. Pred vstopom v telo-
vadnico so bile na voljo 
sladke dobrote, ki jih je pri-
speval naš priznani kuharski 
mojster,« je pojasnil Tušek.
Na vsakem turnirju sodeluje 

šest ekip, ki so razdeljene v 
dve skupini. Organizator se 
trudi, da bi bile ekipe čim 
bolj enakovredne, igralci pa 
starejši od 40 let. Podobna 
turnirja sta organizirana 
tudi v Kropi in Gorjah, a s to 
razliko, da je le radovljiški 
turnir dobrodelen. V skupini 
A so bili: LIP Bohinj – torko-
vi večeri, Angry balls (Rado-
vljica) in Gorje, v skupini B 
pa: Sportivo Kropa, Policij-
ska postaja Radovljica in Live 
hostel (Radovljica).
V prvem planu je bila dobro-
delnost, a brez pravega nabo-
ja ne more biti zanimivega 
turnirja. Rezultati po skupi-
nah so bili naslednji: skupina 
A: LIP Bohinj – torkovi veče-
ri – Angry balls 21 : 26, An-
gry balls – Gorje 42 : 21, LIP 
Bohinj – torkovi večeri – Gor-
je 37 : 27; skupina B: Life 
hostel (Radovljica) – Policij-
ska postaja Radovljica 34 : 37, 
Policijska postaja Radovljica 

– Sportivo Kropa 22 : 28, Life 
Hostel (Radovljica) – Sporti-
vo Kropa 31 : 42.
Tekme za končno uvrstitev: 
za 5. mesto: Life Hostle (Ra-
dovljica) – Gorje 48 : 30, za 3. 
mesto: Policijska postaja Ra-
dovljica – LIP Bohinj – torko-
vi večeri 24 : 23; za 1. mesto: 
Angry balls – Sportivo Kropa 
32 : 33. Obvezno pa moramo 
omeniti še tekmo pred fina-
lom, v kateri so se pomerili 
učenci Osnovne šole Antona 
Janše, ki so dovolj stari, in 
gostitelji turnirja Angry balls. 
Zmagali so učenci z 48 : 20. 
Učencev ni razveselila samo 
zmaga. Prisrčno so bili veseli 
tudi majic in daril.
»Hvala našemu sodelavcu 
Goranu in njegovim prijate-
ljem s košarke, da so skupaj 
s sponzorji in donatorji prišli 
do tako velikega zneska. Ta 
znesek v celoti porabimo za 
program šole v naravi za ot-
roke iz socialno šibkejših 

družin. Od države dobimo 
neka sredstva, a so pre-
majhna. Veseli nas tudi odi-
grana tekma z našimi učen-
ci, ki pridno in resno 
trenirajo košarko. Ta tekma 
jim zelo veliko pomeni. 
Upam samo, da bo ta dobro-
delni košarkarski turnir pote-
kal še naprej,« je povedal 
Gregor Skumavc, pomočnik 
ravnateljice na Osnovni šoli 
Antona Janše.
Seveda nas je zanimalo, kako 
je organizator prišel do zne-
ska 4603 evre. »Vsaka ekipa 
je za sodelovanje prispevala 
80 evrov. Imeli smo spon-
zorje in donatorje. Končne 
vsote smo zelo veseli,« je za 
konec povedal Marjan Tušek.
Da je na igrišču vse potekalo 
brez težav so, seveda brez-
plačno, skrbeli košarkarski 
sodniki Marjan Geltar, Ro-
man Dežman, Veselko Šu-
čur, Robert Šmid, Nik Hir-
šenfelder in Nejc Žura.

Matjaž Klemenc

Ekipa Angry balls z učenci OŠ Antona Janše, ki trenirajo košarko (po tekmi)  
/ Foto: Matjaž Klemenc

V Gerlingenu v Nemčiji je potekala mednarodna tekma v 
taekwon-doju. Nastopili so predstavniki iz Nemčije, Avstri-
je, Švice, Velike Britanije, Nizozemske in Slovenije. Pred-
stavniki Taekwon-do kluba Radovljica so kar nekajkrat stopi-
li na stopničke: Oskar Škriba Arnež – 2. specialna tehnika, 
Neža Tiringer – 1. forme 6. kup, 1. specialna tehnika, 2. bor-
be do 160 cm, Taja Oblak – 1. forme 3. kup, 1. borbe do 45 
kg, Marko Oblak – 1. forme 1. kup, 1. borbe do 45 kg, Teja 
Staroverski – 1. forme 6. kup, 2. borbe do 55 kg, 2. specialna 
tehnika, 3. skupinske forme, Anastasia Simić – 1. borbe do 
60 kg, 3. skupinske forme, 3. specialna tehnika, Ela Košir – 1. 
borbe do 55 kg, 1. specialne tehnike, 3. forme 6. kup, 3. sku-
pinske forme, Neža Guštin – 1. forme II. DAN, 1. borbe do 
50 kg, 1. skupinske forme, 1. specialna tehnika, Tibor Oblak 
– 1. forme I. DAN, 1. borbe do 65 kg, 1. skupinske forme, 
Ivana Sitar – 1. skupinske forme, 2. forme II. DAN, 2. borbe 
do 60 kg.

Turnir v Nemčiji
taekwon-do

Košarkarska rekreativna ekipa Angry balls je na Osnovni šoli Antona Janše v Radovljici pripravila 
dobrodelni turnir, in sicer z namenom, da pomagajo petnajstim otrokom te šole, da se bodo lahko 
udeležili šole v naravi.

Dobrodelni turnir

V Šenčurju je potekala Zahodna liga v športnem plezanju, in 
sicer v težavnosti. Pobliže si oglejmo uvrstitve predstavni-
kov Športno plezalnega odseka Radovljica med prvo desete-
rico po kategorijah. Mlajši cicibani: 7. Jakob Fonda; starejše 
cicibanke: 6. Naja Pretnar; mlajši dečki: 2. Rene Kokalj, 4. 
Tibor Mohar; starejše deklice: 2. Maksa Tišler Močnik, 6. 
Eva Zupan, 7. Marija Ponikvar; starejši dečki: 2. Lev Oskar 
Mohar; kadetinje: 4. Ana Koselj.

Košarkarji Radovljice v četrti ligi igrajo odlično. V šestem 
kolu so doma gostili Kras in zabeležili visoko zmago – 98 : 
37. V sedmem kolu so bili prosti. V nedeljo je bil v Radovlji-
ci derbi. V goste je prišla ekipa Krka mladi, ki je edina že 
premagala radovljiške košarkarje. Radovljičani so odigrali 
dobro tekmo in na koncu zmagali z rezultatom 67 : 48. Na 
vrhu lestvice četrte lige – zahod sta Radovljica in Krka mladi 
z enim porazom. Prvenstvo se nadaljuje 7. januarja.

Zadnji tri tekme pred odmorom so rokometaši Frankstahla 
Radovljica v 1. B ligi zaključili s tremi zmagami. V gosteh so 
s 34 : 31 (18 : 14) premagali Sevnico, doma Veliko Nedeljo z 
32 : 28 (19 : 16) in za zaključek leta 2022 v gosteh še Mokerc 
KIG s 35 : 31 (15 : 17). Prvi dve ekipi na lestvici Butan Plini 
Izola (20 točk) in Ljubljana (19 točk) imata tekmo manj. 
Liga je zelo izenačena, saj ima sedma ekipa Mokerc KIG 16 
točk. Radovljičani se v drugi sezoni v 1. B ligi držijo odlično. 
Trenutno so tretji – z enakim številom točk kot Ljubljana, a 
s tekmo več. Obeta se nam več kot zanimiv drugi del, ki se 
začne 4. februarja.

Biatlonci so na uvodu sezone obiskali že tri prizorišča. Na 
prvih treh tekmah v Kontiolahtiju na Finskem je Jakov Fak 
trikrat osvojil točke: na 20 km je zasedel 29. mesto (3 zgreše-
ni streli), v sprint 21. (2), v zasledovanju 21. (3). Štafeta Miha 
Dovžan, Jakov Fak, Lovro Planko in Rok Tršan je bila sedma. 
Na drugem prizorišču v Hochfilznu je bila ista štafeta deseta. 
Fak je bil v posamični konkurenci v zasledovanju 7. (2), v 
sprintu pa 25. (1). Prejšnji konec tedna so bile tri tekme v Le 
Grand Bornandu v Franciji. To je bila zadnja postaja biatlon-
cev v letošnjem letu. Jakov Fak je bil v skupinskem startu 17. 
(3), v sprintu 29. (1) in v zasledovalni tekmi 34. (2).

Na tretji tekmi v Titisee-Neustadtu v Nemčiji je Peter Prevc 
osvojil točke na drugi posamični tekmi, ko je dosegel 14. 
mesto. Na prvi tekmi je imel smolo z vremenskimi pogoji in 
je ostal brez finala. V Engelbergu v Švici je dvakrat osvojil 
točke. Na prvi tekmi je zasedel 26., na drugi pa 13. mesto. 
Engelberg je bila zadnja postaja pred tradicionalno novole-
tno turnejo.

Zahodna liga v Šenčurju

Vrnili so jim za poraz

Odličen prvi del

Jakov Fak sedmi v Hochfilznu

Na vrsti je novoletna turneja

športno plezanje

Košarka

rokomet

biatlon

smučarski skoki

Lesce, Hraška cesta 25, tel.: 04 53 53 450 
Jesenice, Finžgarjeva 2, tel.: 04 58 33 330

renault.siRenault priporoča

Avtohiša in njeno uradno ime
naslov trgovca

RENAULT CAPTUR
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*Mesečni obrok velja za model Renault Captur evolution TCe 90 in neobvezujočo priporočeno maloprodajno začetno ceno 19.190 €, ki že vsebuje redni popust v višini 300 €, 22-odstotni DDV in DMV. 
Informativni izračun za skupni znesek kredita v višini 3.916,75 € je narejen na dan 24. 10. 2022 in za dobo odplačila 48 mesecev ter upošteva nespremenljivo obrestno mero 5,99 % in polog v višini 
5.850,96 €. EOM je 7,11 % in se lahko spremeni, če se spremeni katerikoli element v izračunu. Kreditojemalec vrne kredit v 48 mesečnih obrokih v višini 139 € in z zadnjim povišanim obrokom v višini 
9.422,29 €. Skupna finančna obveznost, ki jo mora odplačati kreditojemalec, brez vštetega vplačanega pologa, znaša 16.457,38 €, od tega znašata zavarovalna premija 164,09 € in strošek odobritve 
kredita 199,00 €. Fleksi akcija je pogojena s sklenitvijo obveznega in osnovnega kasko zavarovanja vozila za celotno dobo financiranja pri eni izmed slovenskih zavarovalnic. Kupec lahko ob 
koncu financiranja izkoristi možnost prodaje vozila koncesionarju, ki mu je prodal vozilo, po vnaprej določenih pogojih. Ponudba velja ob nakupu z Renault Financial Services. **Ob nakupu 
avtomobila z Renault Financial Services kupec prejme obvezno in osnovno kasko zavarovanje za 299 € v prvem letu in bon za 50 € v drugem letu ter brezplačno podaljšano jamstvo (5 let 
ali 100.000 km, karkoli se zgodi prej). ***Ne glede na obliko financiranja, kupec ob nakupu vozila prejme bon za zimske pnevmatike v vrednosti 200 €.. Poraba pri mešanem ciklu: 5,7-6,3 l/100 
km. Emisije CO2: 129-143 g/km. Emisijska stopnja: EURO6DFULL. Emisija NOx: 0,0214-0,0467 g/km. Vrednosti meritev porabe in emisij ustrezajo standardu meritev WLTP. Ogljikov dioksid (CO2) 
je najpomembnejši toplogredni plin, ki povzroča globalno segrevanje. Emisije onesnaževal zunanjega zraka iz prometa pomembno prispevajo k poslabšanju kakovosti zunanjega zraka. 
Prispevajo zlasti k čezmerno povišanim koncentracijam prizemnega ozona, delcev PM10 in PM2,5 ter dušikovih oksidov. Pridržujemo si pravico do napak. Več informacij o ponudbi, nakupu in 
pogojih nakupa je na voljo na renault.si. Slika je simbolična. GA Adriatic d. o. o., Dunajska 22, 1000 Ljubljana.

139 €
5,99 % fiksna obrestna mera*

5 let podaljšanega jamstva**

bon za zimske pnevmatike ***

/mesec*

že za
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V želji, da bi bogato dedišči-
no Ansambla bratov Avsenik 
približali mlajši generaciji, 
so v Muzeju Avsenik v Be-
gunjah v sodelovanju z 
Osnovno šolo F. S. Finžgarja 
Lesce, Podružnično šolo Be-
gunje in Vrtcem Radovljica 
– enota Begunje oktobra iz-
vedli projekt z naslovom 
Skozi otroške oči – Slovenija 
v pesmih ansambla Avsenik.
Otroke iz vrtca v Begunjah 
so gostili v muzeju, trem 
oddelkom tretjega razreda, 
trem oddelkom četrtega ra-
zreda in dvema oddelkoma 
petega razreda pa so pripra-
vili učno uro, na kateri so 
otrokom predstavili dedišči-
no Ansambla bratov Avse-
nik.
»Učencem smo predvajali 
pet izbranih skladb. Pogovo-
rili smo se o polki in valčku 
in o vsebini predvajanih 
skladb pa o fenomenu popu-
larnosti, ki ga je ansambel 
dosegel. Tako so bile zajete 
vsebine z več področij,« je 

pojasnila Mihaela Pichler iz 
Muzeja Avsenik.
Pesmi, o katerih so se pogo-
varjali, zajemajo opise lepot 
Slovenije, njeno zgodovino, 
ljudske običaje, pa tudi od-
nos do narave. Kot navdih so 
bile učencem pesmi Na Go-
lici, Planica, Planica, Slove-
nija, od kod lepote tvoje, Ve-
čer na Robleku in Otoček 
sredi jezera. Po končani 
učni uri so učenci pod vod-
stvom svojih učiteljev risali 
slike na eno od tem predva-
janih pesmi.
V sklopu projekta so nato iz-
dali tudi priložnostno publi-
kacijo, v kateri so poleg av-
t o r s k i h  p r i s p e v k o v 
objavljena tudi likovna dela 
sodelujočih učencev, projekt 
pa so konec novembra 
zaključili z razstavo likovnih 
del učencev v Muzeju Avse-
nik v Begunjah, ki se je po 
mesecu dni preselila v pro-
store radovljiške knjižnice. 
Razstava je prodajna, zbrana 
sredstva pa namenjena šol-
skemu skladu OŠ F. S. Finž-
garja Lesce.

Marjana Ahačič

Marija Kalan je sredi no-
vembra praznovala devetde-
setletnico. Njen rod izvira iz 
Bohinjske Bele. Stari ata je 
kupil kmetijo na Koroškem, 
v vasi Žihpolje/Maria Rain, 
v Borovljah je bil celo župan. 
Po koroškem plebiscitu leta 
1920, ko je bila določena dr-
žavna meja med Kraljevino 
SHS in Avstrijo, pa se je 
družina vrnila na Bohinjsko 
Belo. Peljali so se z vlakom, 
živino pa so gnali čez Lju-
belj. Tako so potem živeli na 
domačiji na Beli, pod skala-
mi, pod Iglico.

Oče in očim sta padla v 
partizanih
»Stari ata je s prodajo kmeti-
je na Koroškem imel dovolj 
denarja, da je v Bohinju ku-
pil hišo pri Krumpesterju; 
tam je imel stric mesarijo, 
mama trgovino, v nadstropju 
pa je bila hranilnica, družina 
pa je še vedno živela na Beli. 
Otroci so odraščali, mamine 
sestre so se poročile. Moja 
mama pa se ni poročila z 
mojim očetom. Ko sem ime-
la pet let, se je poročila z dru-
gim. Očim je bil dober in 
prijazen človek, povsod me 
je jemal s seboj. Dobila sem 
še brata in sestro, 11 in 10 let 
mlajša od mene. Imam še tri 
polsestre po očetovi strani. 
Pravi oče nikoli ni govoril z 
mano, tudi stikov z njegovi-
mi hčerkami ni dovolil in 
smo jih navezale šele mnogo 
kasneje. Žal sta oba, očim in 
oče, padla v partizanih. Mo-
jega očima so mobilizirali ja-
nuarja, padel pa je že mese-
ca marca na Osolniku pri 
Škofji Loki. Tako je mama 
ostala sama z otroki, poma-
gala sta ji stara mama in sta-
ri oče.«
Otroci so hodili v šolo na Bo-
hinjsko Belo. »Naslednja šti-
ri leta pa sem z vlakom hodi-
la v meščansko nemško šolo 
na Jesenice. Po tragičnem 
dogodku, ko je v šoli eksplo-
dirala bomba in je bilo se-
dem mrtvih, so nas preselili 
v šolo na Javorniku. Z vla-
kom smo se vozili do Kočne, 
potem pa peš naprej!«

Služba in poroka
Zgodaj se je zaposlila, niti 
16 let še ni imela. Sorodnica 
je delala pri železnici na Je-
senicah in pomagala ji je do-
biti prvo zaposlitev. »Še dob-
ro se spominjam, da je šef 
rekel, da so dobili uslužben-
ko, ki bi jo morali še pesto-
vati!«
Poslali so jo na knjigovodski 
tečaj v Ljubljano. »Stanovala 
sem v Zalogu, tako da sem 
se z vlakom vozila dopoldan 
v službo, popoldan pa v Ši-
ško v šolo. Kasneje me je 
vzela na stanovanje očimova 
sestra, tako da sem imela 
šolo malo bližje.«
Čez pol leta je prišla v služ-
bo nazaj na Jesenice. Tedaj 
so ustanavljali železniška 
transportna podjetja po vsej 
Sloveniji in ustanovili so ga 
tudi v Novi Gorici. »Šef je 
izbral mene in v Novi Gorici 
smo se zbrali prav z vseh 
vetrov. Stanovali smo v sam-
skem domu, za konec tedna 
pa sem prihajala domov na 
Belo. Poleti smo se kopali v 
bazenu pri tovarni Meblo, 
rada pa sem tudi kolesarila 
in dostikrat smo se šli kopat 
v Sočo, pod Solkanski 
most.«
V Novi Gorici je ostala med 
letoma 1961 in 1963. Nato 
se je poročila. Mož je bil 
doma iz Zasipa oz. Piškovce. 
»Učil je vajence na ŽIC-u. 
Spoznala pa sva se na vlaku. 
Po poroki je bil on nekaj 
časa pri nas doma na Beli, 
jaz pa še v Gorici.«

Hiša v Lescah in služba v 
Murki
Ko je bila še otrok, je imela 
pogosto hude angine, ven-
dar njena mama kljub pri-
poročilom zdravnikov ni 
dovolila operacije, da bi ji 
odstranili mandeljne. Ime-
la je visoke vročine, tako da 
jo je stara mama zavijala v 
rjuho, da ji je zbila tempe-
raturo. Med službovanjem 
v Gorici je spet dobila moč-
no angino in zdravnik ji je 
svetoval odstranitev man-
deljnov. Samo možu je po-
vedala, da gre v Šempeter v 
bolnico, saj bi bil sicer 
doma preplah. Mandeljne 

so ji uspešno odstranili in 
od tedaj nima nikoli več ne 
angine in ne vročine.
»Potem sem se vrnila, dobi-
la sem službo v Tovarni in-
dustrijske pnevmatike (TIO) 
in mož je začel graditi hišo v 
Lescah.«
Kasneje je zamenjala službo 
in se zaposlila v trgovskem 
podjetju Murka, kjer je osta-
la vse do upokojitve. Imela 
je kar 36 let delovne dobe!
Leta 1965 se jima je rodila 
hčerka Irena. Poleg tega, da 
je učil vajence, je mož veliko 
delal tudi doma. Izdeloval je 
ograje, varilne aparate in 
marsikdo se je obrnil nanj 
rekoč, da mu edino on lahko 
pomaga, kajti če ne bo nare-
dil on, potem tudi nihče 
drug tega ne zmore.
Hiša je bila najprej majhna, 
mož pa je potreboval delav-
nico za svoje delo in tako je 
hišo dozidal. Kljub temu da 
je bil zelo zaposlen, si je 
utrgal čas za svojo družino. 
»O, poleti smo hodili v poči-
tniški dom, ki ga je imela 
Murka v Umagu. Vsako ne-
deljo smo hodili v Zasip, saj 
je bil mož zelo navezan na 
domači kraj. Bil pa je srčni 
bolnik in žal je umrl že leta 
2005.«

Pletenje, vrt in časopisi
Gospa Marija rada plete. 
Lani je napletla 30 parov no-
gavic, letos osem, vse poda-
ri. Napletla je tudi veliko 
copatkov in nogavičk, s kate-
rimi krajevne organizacije 
vsako leto obdarujejo porod-
nišnico na Jesenicah.
»Še vedno se ukvarjam z vr-
tom. Listje grabim, dvorišče 
pometam, veliko rož imam. 
Berem časopise in knjige, 
teh imam vse polno. Tudi 
kuham še sama, največkrat 
zelenjavo, ki jo imam na do-
mačem vrtu ali jo kupim na 
tržnici.«
Srečna je, ker v hiši skupaj z 
njo živi hčerka. »Včasih 
obiščeva grobove mojih star-
šev na Bohinjski Beli in po 
navadi tam srečam kakšnega 
znanca, da malo poklepeta-
mo. Uživam pa, ko me hčer-
ka pelje z avtom do Šobca in 
se potem celo uro sprehaja-
va po čudoviti naravi. Vedno 
sem rada pomagala tudi so-
sedom in se z njimi zelo 
dobro razumem. Vesela 
sem, da še lahko hodim, pa-
metno mislim in postorim 
vse potrebno doma. Sploh se 
ne počutim staro 90 let!« je 
zaključila pogovor čila devet-
desetletnica.

Marija Kalan, čila devetdesetletnica iz Lesc, ne kaže in ne čuti svojih let. Še lani je napletla kar 
trideset parov nogavic in copatke za novorojenčke. Skrbi za vrt, bere in se s hčerko rada odpravi na 
sprehod po Šobcu.

Ne čuti svojih let

Ivanka Korošec

Otroške risbe, ki so nastale v okviru projekta, so bile 
najprej na ogled v Muzeju Avsenik, zdaj pa si jih lahko 
ogledate v prostorih Knjižnice A. T. Linharta v Radovljici.

Slovenija v pesmih ansambla Avsenik je naslov 
projekta, v okviru katerega so otroci iz Lesc in 
Begunj ustvarjali likovne izdelke na temo besedil 
nekaterih najbolj priljubljenih Avsenikovih pesmi. 

Skozi otroške oči

Marija Kalan / Foto: Ivanka Korošec

Radovljičanka Milica Bizjak je v začetku decembra ob med-
narodnem dnevu prostovoljstva iz rok tedanjega predsedni-
ka Državnega sveta Alojza Kovšce prejela plaketo za izje-
mne dosežke na področju prostovoljstva. Za prejemnico 
visokega priznanja jo je predlagalo Društvo upokojencev 
Radovljica. Kot so med drugim zapisali v obrazložitvi, se je 
Milica Bizjak v radovljiško društvo upokojencev včlanila 
pred dvajsetimi leti in se takoj vključila tudi v prostovoljske 
aktivnosti. Začela je kot finančna in računovodska svetoval-
ka, nato postala članica skupine za ročna dela Č'bele in se 
kmalu vključila tudi v projekt Starejši za starejše, pri kate-
rem v povprečju opravi od deset do petnajst obiskov kraja-
nov Radovljice na mesec. V društvu verjamejo, da plaketa 
pomeni priznanje do dosednje delo pa tudi spodbudo za 
prihodje izzive.

Visoko priznanje Milici Bizjak

Milici Bizjak je priznanje izročil predsednik Državnega 
sveta Alojz Kovšca.

Z A L O @ B A K M E ^ K I G L A S
SLADICE KODELE



Knjigo lahko kupite na Gorenjskem glasu,  
Nazorjeva ulica 1 v Kranju, jo naročite po  
tel. št.: 04 201 42 41 ali na: narocnine@g-glas.si. 

Če želite, da vam jo pošljemo po pošti,  
se poštnina zaračuna po ceniku Pošte Slovenije.

Redna cena knjige je 33 €.  
Akcijska cena  velja od 16. 11 do 31. 12. 2022 21

EUR

V knjigi so zbrani 
recepti z natančno 
opisanimi postopki, 
dopolnjeni  
s fotografijami, 
za pripravo 
raznovrstnih sladic. 
Knjigo dopolnjujejo 
tudi recepti za 
pripravo veganskih 
in presnih sladic.

Število strani: 256 strani         
Mere (mm): 21 x 26 cm, trda vezava
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Fotografsko društvo Radov
ljica je pripravilo tradicional
no Društveno pregledno 
razstavo 2022. Razdeljena je 
v dva dela. Ta mesec si lahko 
v radovljiški galeriji Pasaža 

še ogledate barvne fotografi
je, v januarju pa bodo na 
ogled še črnobele fotografi
je. Skupaj je sodelovalo 
šestnajst članov in članic s 
skupno 257 fotografijami.
Žirant razstave je bil Damir 
Globočnik, doktor umetno

stne zgodovine in zgodovi
ne, muzejski svetnik in li
kovni kritik. V obeh 
kategorijah so bile podeljene 
tri nagrade in šest diplom.
V kategoriji barvnih fotogra
fij je prvo nagrado prejel To
maž Sedej za fotografijo z 

naslovom Jesensko jutro, 
drugo nagrado Janez Kramar 
za fotografijo Vodna rezerva 
in tretjo Saša Slamnik za fo
tografijo z naslovom Tiho.
Diplome so prejeli: Vicktor 
Scorpan za Strelo, Janez 
Resman za fotografijo Og
nježer, Drago Vogrinec za 
fotografijo z naslovom Spo

min na mladost, Damjan 
Markovec za Ognjemet in 
Jasmin Suljanović za foto
grafijo z naslovom Ko sonce 
zahaja.
V kategoriji črnobelih foto
grafij je prvo nagrado prejel 
Žarko Petrovič za fotografijo 
Specialec, drugo Janez Kra
mar za fotografijo Ulica v 

Yazdu, tretjo pa Jasmin 
Suljanović za fotografijo 
Dama in Ogledalo. Diplome 
so prejeli: Saša Slamnik za 
Presenečenje, Drago Vogri
nec za fotografijo Obsijana 
narcisa, Petra Petan za Glo
rijo, Marjan Resman za foto
grafijo Na klopci in Tomaž 
Sedej za Gospodično.

Društvena razstava izbranih fotografij
Matjaž Klemenc

Pregleda razstava Andrejke 
Čufer, v slovenskem prosto
ru prepoznavne likovne 
ustvarjalke, je prava paša za 
oči in duha. Širok razpon 
predstavljenih likovnih del, 
ki bodo vse do konca novole
tnih praznikov na ogled v 
Galeriji Šivčeve hiše, nas po
pelje v mnogotere svetove 
njenega umetniškega 
ustvarjanja in delovanja. Z 
znanjem, nadarjenostjo, pri
dnostjo in s težnjo po razi
skovanju je v skoraj štiride
setih letih ustvarila bogat in 
raznolik opus likovnih del. 
Na pregledni razstavi, po ka
teri je pretekli četrtek vodila 
avtorica, so na ogled ilustra
cije, slike, kipi, različne obli
kovalske in grafične rešitve, 
pa tudi izjemno zanimive 
avtorske izvedbe tako ime
novanih knjig umetnika.
V prvem galerijskem prosto
ru Andrejka Čufer predsta
vlja dela, predvsem ilustraci
je in oblikovalske rešitve, ki 
jih je pripravljala za znane 
naročnike. »Pri delu sprej
mem vsakršne naloge in iz
zive, moram pa reči, da 
imam res srečo, da delam 
pri projektih, za katerimi 
tudi sama lahko stojim. To 
pomeni, da imam naročni
ke, ki so povezani z naravo, 
čebelarje, vrtnarje. Tako 
imaš možnost ustvariti lepe 
stvari in recimo ne propagi

rati nečesa, česar sam ne 
podpiraš. Res imam lep pok
lic,« vodenje po razstavi zač
ne Andrejka in predstavi 
ilustracije za različne publi
kacije in slikanice v različ
nih tehnikah. Tudi za knjigo 
Zdravljica in njena pot v 
svet, kjer je pesem prevede
na v 26 jezikov. V knjigi je 
recimo ilustrirala posame
zne verze, in če je bilo le 
mogoče, povezovala sliko z 
jezikom prevoda. Pri slika
nju je uporabljala celo vino 
teran. Izstopa tudi njena av
torska slikanica o čebelarju 
Antonu Janši.
Oblikovala je voščilnice, da
rilne vrečke, nalepke za raz
lična podjetja, grafične po
dobe za muzejske projekte, 
logotipe – v začetnem ob
dobju seveda še ročno, saj 
oblikovanje z računalniški
mi orodji takrat še ni bilo 
razvito. Sodelovala je tudi 
pri oblikovanju prvih sloven
skih znamk, kasneje pa je 
bila na natečajih Pošte Slo
venije za serije znamk še 
večkrat uspešna. Ilustrirala 
je za učbenike, kjer je prav 
tako znala biti zelo kreativ
na.
V srednjem galerijskem pro
storu sta na ogled dva kipar
ska portreta iz avtoričinega 
študijskega obdobja, tu so 
tudi portreti otrok, ki so 
mojstrska risarska dela. »Ko 
smo v zadnjih dveh letih no
sili maske, mi je bilo zelo 

neprijetno, ker človeka ni
sem videla v obraz; in pose
bej dva otroška portreta iz 
zadnjega časa sta nekako 
moje ponovno odkrivanje le
pote obraza,« pojasni ume
tnica in doda, da se bo v pri
hodnje bržkone še bolj 
posvetila tudi portretu.
V tem prostoru so tudi dela 
na papirju iz časa, ko je so
delovala z mojstrsko delav
nico za ročno izdelavo papir
ja v Vevčah. Med njimi so 
tudi dela, s katerimi je sode
lovala na Extemporu Piran.

Od izdelave papirja do 
unikatnih knjig
V zadnji, tudi najbolj inti
mni sobi galerije si lahko 
ogledamo dela iz zadnjega 
obdobja, gre predvsem za 
slikarska platna in kolaže z 
abstraktnimi motivi, poveza
nimi z naravo, med razstav
ljenimi deli pa še posebno 
izstopajo unikatne knjige. 
Ko se je Andrejka Čufer 
pred leti poglobila v izdelo
vanje papirja, jo je začelo za
nimati tudi oblikovanje tridi
menzionalnih umetniških 
premetov. »Ti se najbolj iz
virno manifestirajo pri tako 
imenovani knjigi umetnika, 
ki zaradi kompleksnosti iz
delave navadno izide le v 
enem primerku. Kot pravi 
sama, so tovrstne knjige po
membne predvsem zaradi 
ideje, ki jo uteleša v povezavi 
z vizualnim vtisom, ne pa 

zaradi literarne vsebine,« 
poudarja kustosinja razstave 
in vodja galerije Barbara 
Boltar. »Knjiga, ki z obliko 
in vsebino združujejo staro 
in novo, sedanjost in pretek
lost, je na primer njen Abe
cedarium, ki je simbolično 
povezana z zgodovinsko in 
kulturno pomembno prvo v 
domačem jeziku tiskano 
Trubarjevo knjigo. Enega od 
sedmih primerkov te avtor
ske knjige je Andrejka pred 
leti namenila naši galerijski 
zbirki umetniških del, kjer 
predstavlja veliko dragoce
nost.«

Njene knjige so prava zak
ladnica različnih simbolnih 
pomenov in hkrati tudi 
preplet likovnih tehnik, ki 
jih raziskuje umetnica. Ob 
knjigah Gostobesednica, ki 
je izdelana iz tiskarskih od
padkov, in Naslikanica, ki je 
cela naslikana, je še posebno 
zanimiva knjiga Žepnica. Ta 
navzven sicer deluje kot koc
ka, sestavljena pa je iz blaga, 
natančneje iz odpadnih že
pov, hlač, kril, oblek  ..., 
skratka tekstilnih izdelkov, 
na katerih so običajno žepi. 
»V svojo Žepnico sem na 
vsako stran dodala tudi male 

lističe oziroma všitke z zapi
sanimi haikuji, za katere se 
mi je zdelo, da vizualno naj
bolj sovpadajo s posamezno 
stranjo – žepom. Avtorica 
haikujev je Tatjana Pregl 
Kobe, nekaj pa sem jih napi
sala kar sama.«
Kot je povedala Andrejka 
Čufer, počasi zaključuje svo
jo poklicno pot, zato se je 
tudi odločila pripraviti to 
pregledno razstavo, hkrati 
pa je poudarila, da jo v pri
hodnje čakajo še številni li
kovni izzivi. Ob pogledu na
zaj lahko le ugibamo, kakšen 
bo njen pogled naprej.

Pregledna razstava del akademske kiparke Andrejke Čufer z naslovom Pogled nazaj, pogled naprej, ki je ta čas na ogled v Galeriji Šivčeva hiša, ponuja 
pravo bogastvo različnih ustvarjalnih pogledov na likovno umetnost.

Po poti ustvarjalne radovednosti

Igor Kavčič

Andrejka Čufer s prav posebej izdelanim Abecedariumom / Foto: Igor Kavčič

Jesensko jutro, avtor Tomaž Sedej, prva nagrada med barvnimi fotografijami

Specialec, avtor Žarko Petrovič, prva nagrada med črno-belimi fotografijami
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Darežljivo
2023

Želimo, da bi v sebi začutili 
svežo moč in čilost. 

Še posebej ob priložnostih, 
ko postavimo skrb za drugega 

pred koristnost in lasten interes.

Fiksna ročna stiskalnica  
za plastenke in pločevinke
Stiskalnica je lepo oblikovana  
in močne konstrukcije.

Barve: oranžna, rumena, modra

Zložljiva ročna stiskalnica   
za plastenke in pločevinke
Po uporabi stiskalnico zložimo in jo zlahka 
shranimo v predal. 

Barva: rumena

Posoda za odlaganje  
organskih odpadkov
• posoda s prostornino 7 litrov rjave barve,
• iz 100 % recikliranega materiala,  

ki je odporen proti UV-žarkom, 
• zaobljeni robovi ter gladka  

zunanja in notranja površina,
• pokrov neločljivo pritrjen  

na telo posode,
• povsem gladek ročaj  

za lažje čiščenje,
• s sistemom proti  

nezaželenemu razsutju,
• priložene bio-vrečke,  

ki se idealno prilegajo posodi.

Biološko razgradljive  
in kompostirne vrečke 
• 15 vrečk za 7-litrsko posodo,
• biološko razgradljive, iz koruze in krompirja,
• zbiranje odpadkov postane  

bolj higienično,
• pogostost pranja posode  

se zmanjša,
• rešujejo problem  

neprijetnih vonjav,
• vrečke ne vplivajo  

na kvaliteto komposta,
• najcenejše bio-vrečke v mestu.

Biološko razgradljive  
in kompostirne podloge 
• po 10 podlog za 120-  

ali 240-litrske zabojnike  
za biološke odpadke,

• biološko razgradljive,  
iz koruze in krompirja,

• zaščitijo posodo  
in rešujejo problem higiene  
(tudi na robu posode),

• zmanjšujejo pogostost  
pranja zbiralnikov,

• rešujejo problem neprijetnih vonjav,
• olajšujejo delo komunalnim delavcem.

www.komunala-radovljica.si

Stiskanje je zabavno 
in otročje lahko
Zmanjšajmo prostornino zbranih plastenk in pločevink 
S stiskanjem embalaže, ki je zabavno in otročje lahko, pridobimo do 80 
odstotkov prostora v naših posodah za ločeno zbrane odpadke. Hkrati 
stiskalnice dolgoročno zmanjšujejo stroške ravnanja z odpadki. 

Za otroke je stiskanje embalaže zanimiva igra, ki spontano postane navada, odrasli pa z upora-
bo vsakodnevno potrjujemo odgovornost do narave in skrb za prihodnost naših otrok. 

Ročne stiskalnice za embalažo in izbor drugih izdelkov za uspešnejše ločevanje embalaže in bio-
loških odpadkov lahko po ugodnih cenah odslej kupite na blagajni Komunale Radovljica.

Komunala Radovljica, d. o. o., Ljubljanska cesta 27, 4240 Radovljica
Tel.: 04/ 537 01 11, faks: 04/ 537 01 12, e-naslov: info@komunala-radovljica.si

Dobro, da smo na poti proti življenju brez odpadkov. Ko na 
pokopališču pogorijo zadnje sveče in se debate o obsedenosti 
z njimi končajo, že je pred vrati praznik potrošništva. Kaj lahko 
storimo decembra, ko nas na vsakem koraku vabijo skušnjave? 
Posvetimo se pogostim vprašanjem in pastem, ki na nas prežijo 
v zadnjem mesecu leta.

Umetna ali naravna
Smrečica, seveda. V poplavi raznolikih možnosti je odgovor na 
dlani. Najboljše je, da smrečico izdelamo kar sami, recimo iz 
odpadnih materialov ali pa iz suhih vej drugih dreves. Lahko pa 
tudi okrasimo smreko v gozdu ali na svojem dvorišču. Pri tem 
seveda uporabljajmo okraske iz naravnih materialov, ki jih po 
koncu praznikov odstranimo. 
Okolju prijazen je tudi najem drevesa, na primer pri organizaciji 
Zeleno drevo. Če pa smo že postavljeni pred dilemo umetna 
ali naravna, je bolje, da izberemo slednjo, ki mora biti ustrezno 
označena ter posekana na trajnosten način. Če pa dobimo 
umetno smrečico v dar ali v središču ponovne rabe, jo seveda 
uporabljajmo kar se da dolgo.

Zakaj je obdarovanje postalo breme
Za mnoge je obdarovanje postalo pravo breme, saj je težko 
izbrati pravo darilo za nekoga, ki ima že vse. Rešitev za to zagato 
je pametno obdarovanje. Zagotovo ne bomo zgrešili, če bomo 
podarili svoj čas ali doživetja, npr. vstopnice za kino, povabilo na 
večerjo … Seveda lahko bližnjim podarimo tudi fizično darilo. 
Pri tem sledimo načelu, da najprej kupimo reči iz druge roke ali 
pa jih izdelamo sami. Bodimo pa pazljivi, da pri teh poskusih ne 
nastane še več odpadkov. Če nič od naštetega ne pride v poštev, 
pa posezimo po novih izdelkih, ki jih naj bodo kakovostni in 
za čim daljšo uporabo. Tudi pri zavijanju daril uporabljajmo 
ekološke materiale, npr. časopisni papir, staro blago …

Modni unikatni božični okraski 
Okraski na smrečicah sicer ne predstavljajo takšnega pro
blema, če jih uporabljamo dlje časa, morda celo iz ge ne racije 

v generacijo. Toda tudi moda božičnih drevesc se menja 
vsako sezono in nas sili, da kupujemo okraske v modni barvi 
in obliki. Čas je, da presežemo zapovedi potrošništva in sami 
izdelamo unikatne angelčke, božičke in jelenčke iz pa   pirja, 
testa ali drugih naravnih materialov. Namesto kilometrov lučk 
pa vklopimo razum in se držimo načela manj je več. Veliko 
bomo naredili že, če uporabimo časovnike za osvetljevanje in 
LEDlučke.

Praznovanje brez zavržene hrane
Zadnja, a zelo ključna dimenzija prazničnih dni pa je hrana. 
Modro je, če se odločimo za takšno večerjo, ki jo lahko 
shranimo za nekaj dni, kjer počaka na kakšnega poznega 
gosta. Ne pustimo, da bi se potica osušila, narežimo in 
postrezimo jo sproti, večkrat po manj. Potrudimo se, da ne 
pripravimo preveč hrane, če pa se že zgodi, da nam ostane, 
jo ponudimo gostom ali osamljenemu sosedu, ki bo zagotovo 
vesel domačega obroka.

Sporočilo velja: sprostimo se, december je!

Prazniki so čas  
za družino, ne za skrbi
Prazniki so čas za družino, prijatelje, in ne za beljenje glave s seznami želja, božično večerjo  
in izbiro, na katero okno natakniti plastičnega božička, ki daje sosedom signal, da tudi mi vemo,  
da se bliža konec leta.

Kam z odsluženo novoletno jelko
Vsekakor je najslabše, če posušena smrečica konča 
v navadnem smetnjaku. Koristno jo namreč lahko 
uporabimo za kurjavo. Naravne novoletne smrečice sicer 
spadajo v zabojnike za biološke odpadke (razžagane) ali 
v zabojnike za zeleni odrez v zbirnem centru. Umetne 
oziroma plastične smrečice, ki so že odslužile svoje, 
odvržete v ustrezen zabojnik v zbirnem centru. 
Umetne smrečice in druge praznične okraske, ki so še 
uporabni, denimo lučke, lahko občani namesto da jih 
odvržejo v smeti, prinesejo tudi v Središče ponovne rabe 
v zbirnem centru Radovljica. 
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V enem od blokov na Cankarjevi ulici v Radovljici 
se vsako leto posebno potrudijo in stopnišče že v 
začetku decembra praznično okrasijo. Letos sta 
za dekoracijo prvič poskrbeli mladi družini.

Če smo obkroženi z lepim, 
se bolje počutimo, smo bolj 
zadovoljni, vse se nam zdi 
lepše, nam je v pogovoru 
pred nekaj leti povedala Na-
taša Dmitrovič, Radovlji-
čanka, po poklicu specialna 
pedagoginja, ki je, potem ko 
se je upokojila in imela zato 
več časa, vsako leto z ročno 
izdelano dekoracijo okrasila 
stopnišče bloka, v katerem 
živi.

Unikatne papirnate hiške iz 
papirja, zelene girlande in 
okraski iz pomarančnih lu-
pinic so vsak december v 
bloku na Cankarjevi pričara-
li vzdušje praznikov, topline 
in domačnosti.
Letos se je odločila, da svoje 
poslanstvo preda v roke 
mlajšim generacijam, in 
tako sta notranjost stano-
vanjskega bloka v začetku 

decembra že krasili dve mla-
di družini: Guzelj - Zverovi 
in Mulejevi. Kot je povedala 
Tjaša Mulej, sta se s sosedo 
Janjo Zver takoj uskladili, da 
želita pri krašenju uporabiti 
čim bolj naravne materiale, 
in se lotili dela, ob veliki po-
moči otrok Nike, Matija in 
Marka; Ana je še premajhna, 
da bi pomagala, a je uživala 
v živahnem dogajanju.
»Janja je po poklicu cvetli-
čarka, jaz pa IT-jevka, am-
pak imava talent,« je hudo-

mušno pripomnila, posebno 
zadovoljna, ker je praznično 
vzdušje v bloku zelo všeč 
tudi starejšim stanovalcem.
Pravijo, da so zadovoljni, da 
je okrašeno »po domače«, z 
veliko topline, tako da ima 
človek takoj, ko stopi v 
zgradbo, občutek, da je sto-
pil v dom. Pa čeprav je to 
blok, dom za več družin in 
posameznikov.

Praznično in 
domače tudi v bloku

Marjana Ahačič

Starejši stanovalci bloka so zadovoljni, da je stopnišče 
okrašeno »po domače«, z veliko topline. / Foto: Gorazd Kavčič

Matija, Nika in Mark so pomagali izdelati okraske za 
okrasitev stopnišča. / Foto: Gorazd Kavčič

V enotah Knjižnice A. T. Linharta Radovljica so vse leto na 
ogled različne priložnostne razstave, tudi v teh prazničnih 
dneh. V Radovljici si je tako trenutno mogoče ogledati 
razstavo z naslovom Skozi otroške oči – Slovenija v pesmih 
ansambla Avsenik; gre za razstavo likovnih del otrok iz Vrt-
ca Begunje in POŠ Begunje, ki so ustvarjali na teme iz pe-
smi Ansambla bratov Avsenik. V knjižnici Lesce je na ogled 
razstava z naslovom Ustvarjamo s kuhalnico in predpasni-
kom; gre za razstavo likovnih izdelkov učencev podaljšane-
ga bivanja OŠ F. S. Finžgarja Lesce pod mentorstvom uči-
teljice Marije Slavec Konda. V knjižnici sicer do pomladi 
tečeta tudi dve bralni akciji, Vesolje zakladov, v kateri na-
grajujejo mlade bralce, in Ta veseli knjižni svet, ki k branju 
spodbuja odrasle.

Razstave v enotah radovljiške knjižnice

Otroci Vrtca Kamna Gorica so z aplavzom nagradili 
postavitev prazničnega drevesa. Izdelali so prisrčna voščila 
z lepimi željami za druge otroke in z njimi že v začetku 
decembra okrasili drevo.
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Kropa – »Nobeden od naših 
pevskih nastopov se ne more 
primerjati z vsakoletnim 
predprazničnim koncertom v 
tej dvorani. Domače koledni-
ce iz Krope in Kamne Gorice 
so nas vedno prevzele, a ne 
samo nas, tudi mnoge zveste 
poslušalce,« je nedeljski po-
znopopoldanski koncert z be-
sedami zaključil Branko Pi-
rih, eden od članov zbora. Po-
tem je vsa dvorana skupaj s 
pevci na odru še enkrat zape-
la tisto lepo kroparsko: Preč 
je zdaj to staro leto ...
Tudi letos so se Kroparji od 
starega leta poslovili s pesmi-
jo domačega Mešanega zbo-
ra Koledva; tudi tokrat je pev-
ce vodil mojster Egi 
Gašperšič, ki je, prav tako 
tudi tokrat, na novo pripravil 
priredbe za vse zapete in zai-
grane pesmi. Pevcem so se 
na odru pridružili odlični 

glasbeniki, violist Nejc Miko-
lič, basist Tomaž Štular, vio-
lončelist Andi Pogačnik in 
pianistka Jožica Potočnik. 
Skupaj z domačo dramsko 
skupino Čofta, ki je poskrbe-
la za nekaj slikovitih gledali-
ških vložkov, so občinstvu v 

dvorani tudi tokrat pričarali 
posebej toplo praznično 
vzdušje.
V Kropi so se sredi šestdese-
tih let, po tem, ko se je zače-
la poslavljati generacija pev-
cev, ki je že od časov pred 
vojno poznala posebno vred-
nost starih koledniških na-
pevov, tudi mlajši rodovi 
spet začeli zavedati posebne-
ga pomena pesmi, ki so že 
dve stoletji zaznamovale bo-
žično-novoletne praznike.
Kot navaja skladatelj in dol-
goletni vodja kroparskih 
zborov Egi Gašpešič, je do-
mači moški zbor tako prve 
koledniške pesmi vzel za 
svoj spored že pred letom 
1965. Pozneje je vsa leta pri-
rejal koncerte in zanje zna-
nim pesmim iz Krope in 
Kamne Gorice dodajal nove, 
tudi od drugod; v njegovem 
seznamu jih je danes že več 

kot štirideset. Ko se mu je z 
letom 1994 pridružil Ženski 
zbor Koledva, je koledniška 
vsebina zaznamovala tudi to 

zasedbo – v svojem sezna-
mu je nanizala 36 kolednic, 
združeni zbor (Mešani zbor 
Koledva) pa jih je v celoten 
pregled dodal še skoraj pet-
deset.

Preteklo nedeljo je Mešani zbor Koledva spet nastopil v domači Kropi in občinstvo popeljal 
v spokojen praznični čas. / Foto: Gorazd Kavčič

Ni običajno, da bi bila šola 
na sobotno popoldne vse do 
večera polna vrveža, glasbe, 
stojnic in obiskovalcev.
Prav to se je zgodilo zadnjo 
soboto, ko se je praznični 
leški sejem zaradi dežja pre-
selil v šolsko avlo, ki ni 
majhna, vendar je bila kljub 
temu kar pretesna za števil-
ne obiskovalce. Sejem so po-
leg stojnic popestrili glasbe-
ni nastopi otrok iz vrtca in 

šole, poslikava obraza, na-
stop skupine Gajst'n band 
in zabavljači Čupakabra.
Praznični sejem je bil finan-
ciran iz participativnega pro-
računa Občine Radovljica v 
soorganizaciji Turizma Ra-
dovljica in Krajevne skup-
nosti Lesce, idejni pobudnik 
je bil Leščan Vid Grašič, ki 
je povedal: »Ta prireditev je 
drugi del projekta leške tr-
žnice, prvi del je bil izveden 
avgusta. Z obiskom smo več 
kot zadovoljni, saj je bil nad 

pričakovanji. Veliko je stoj-
ničarjev, staršev in otrok, 
čeprav je sejem istočasno 
potekal tudi v Radovljici. Že-
lja je, da bi se tak dogodek 
prihodnje leto v sodelovanju 
s Krajevno skupnostjo Lesce 
samodejno izpeljal.«
Med obiskovalci je bila tudi 
Kaja Beton, direktorica Turiz-
ma in kulture Radovljica, ki 
je povedala: »Z odzivom smo 
zelo zadovoljni, čeprav smo v 
notranjosti šole, ki nam je od-
stopila prostor. Če bi priredi-

tev potekala pod lučkami v 
starem vaškem jedru, bi bilo 
še bolje. Glede na letošnji od-
ziv lahko decembrsko tržnico 
pričakujemo vsako leto. Pou-
darila bi, da taki dogodki lah-
ko uspejo le v sodelovanju s 
krajevno skupnostjo ali lokal-
nim društvom, samo javni 
zavod tega ne more izpeljati, 
ker mora obstajati obo-
jestranski interes.«
Prireditev, ki je bila več kot 
odlično sprejeta, je potekala 
od 16. do 19. ure.

Dina Kavčič

Praznični sejem

deželne novice

Marjana Ahačič

Idejni pobudnik sejma Vid Grašič je na prireditvi nastopil 
kot organizator in član glasbene skupine Gajst'n band.  
/ Foto: Dina Kavčič

Preteklo nedeljo so v Kropi spet pripravili tradicionalni koledniški koncert, s katerim se v tem starem 
kraju z bogato kovaško pa tudi pevsko tradicijo vsako leto poslovijo od starega leta.

S pesmijo so se 
poslovili od starega leta

Solist Nejc Mikolič, ob njem mojster Egi Gašperšič in 
violončelist Andi Pogačnik / Foto: Gorazd Kavčič

Gorenjski glas v vsak dom na Gorenjskem

14 dni brezplačnega časopisa
Gorenjski glas izhaja vsak torek in petek in pokriva vsak košček naše  
prelepe Gorenjske. Ne iščite informacij iz vašega kraja na internetu –  
v Gorenjskem glasu so zbrane vse na enem mestu! V vsaki številki  
najdete novice z Gorenjske, križanko, recepte, nasvete, zgodbe, ob 
petkih pa še televizijski spored Vikend. 

Akcija 14 dni brezplačnega časopisa je namenjena vsem, ki Go renjske
ga glasa še ne poznate ali ga kupujete v prosti prodaji. Naročnina  
poleg dostave na dom prinaša še popuste in darilo. Podatke za dostavo 
pošlji te na narocnine@gglas.si ali pokličite 051/682 217. Po preteku 
14dnevnega obdobja vam časopisa ne bomo več pošiljali, vas bomo  
pa pokli cali, povprašali za mnenje in predstavili pogoje za naročnino. 

Pridružite se naši veliki družini naročnikov, ne bo vam žal!

V akciji ne morejo sodelovati obstoječi naročniki in tisti, ki živijo na istem naslovu kot naročnik.  
Prav tako ne morejo sodelovati tisti, ki so obdobje brezplačne naročnine v zadnjem letu že izkoristili.

Gorenjski glas je najbolj bran regionalni časopis v Sloveniji.

www.gorenjskiglas.si

Pred nami so še zadnji dnevi letošnjega leta 
– naj bodo prijetni, nasmejani in sproščeni. 

Naj vas praznično vzdušje,  
polno pozitivnih spominov in izkušenj,  

spremlja tudi v novem letu.

V LETU 2023 VAM ŽELIMO OBILO 
ZDRAVJA IN OSEBNE SREČE!

Vaš Gorenjski glas 
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Prejšnjo soboto so v Lescah pripravili praznični 
sejem. Zaradi slabega vremena so ga pripravili v 
šolski avli, ki je bila ob tej priložnosti kar 
premajhna za vse obiskovalce in sodelujoče.

»Nobeden od naših 
pevskih nastopov se 
ne more primerjati z 
vsakoletnim 
predprazničnim 
koncertom v tej 
dvorani. Domače 
kolednice iz Krope in 
Kamne Gorice so nas 
vedno prevzele.«




